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Szanowni Państwo,
zakorkowane Krosno Odrzańskie 
bulwersuje mieszkańców, wywo-
łuje falę oburzenia wśród kie-
rowców. W tym wydaniu gazety 
analizujemy sytuację, cofając się 
do 2019 roku, kiedy to zapadały 
decyzje o inwestycji związanej 
z podnoszeniem mostu. 
Co prawda powyborczy kurz 
już opadł, ale zerkniemy też  
na wyniki jakie przyniósł 15 dzień 
października – w gminie, powie-

cie i województwie. Marek Cebula z dwunastym wynikiem 
w regionie. To sukces… niestety z nutą goryczy. Metoda liczenia 
głosów jest nieubłagana. 

W grudniu, rokrocznie, władze Gminy, Skarbnik i Rad-
ni pochylają się nad projektem budżetu. Inwestycyjny czy  
„na przetrwanie” – jak będzie wyglądać gminny portfel w 2024 
roku? Analizując zestawienie proponowanych zadań i procentowy 
udział inwestycji w budżetowym torcie można stwierdzić – „jest 
całkiem nieźle”. Na Krosno Odrzańskie spoglądamy z wieży ko-
ścioła, mamy jedną z ostatnich okazji przejechać brukowaną ulicą  
1 Maja, szykujemy się na powiększoną „pętlę łochowicką” i wy-
patrujemy nowych obiektów – świetlicy w Bielowie i rozbudo-
wanej remizy w Czarnowie oraz sali kinowej przy Mediatece. 
Drodzy Czytelnicy, 
nic jednak nie powinno przysłaniać świątecznej atmosfery. 
W imieniu całego zespołu redakcyjnego składam Państwu 
najserdeczniejsze życzenia – spokojnych Świąt Bożego Naro-
dzenia oraz szczęśliwego Nowego Roku.  

REDAKTOR NACZELNY
Sławomir Pawlak

w Świętach Bożego Narodzenia tkwi prawdziwa siła - w zdolności do otwierania serc, do wyrażania miłości,  
do obdarowywania się wzajemnie uśmiechem i dobrym słowem. 

Wierzymy, że świąteczna atmosfera otuli nas niczym miękki pled, a radosny śmiech naszych najbliższych będzie 
najpiękniejszą muzyką towarzyszącą śpiewanym wspólnie kolędom. 

Szanowni Mieszkańcy Gminy Krosno Odrzańskie, Szanowni Goście. Mamy nadzieję, że Boże Narodzenie napełni 
Państwa radością i spokojem, a Nowy Rok otworzy nowe możliwości i szanse. Witając ten niezwykły czas, niech 
nasze serca biją w rytm pokory i życzliwości. Niech choinka, zdobiąca nasze domy, będzie symbolem tradycji, 
a migocące światełka - iskrą nadziei na lepsze jutro. 

Życzymy Państwu, by w tej wyjątkowej atmosferze udało się nam wszystkim odnaleźć spokój ducha i wiarę w to, 
że dobro zawsze zwycięża.

Wszelkiej pomyślności i spełnienia marzeń.

Drodzy Mieszkańcy,

Przewodniczący Rady Miejskiej

Tomasz Rogowski

Burmistrz Krosna Odrzańskiego

Marek Cebula
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Urząd Miasta w Krośnie Odrzańskim 
informuje, że rusza nabór na członków 
Gminnej Komisji Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych. Może wziąć 
w nim udział każda osoba pełnoletnia, 
chcąca inicjować i monitorować działania 
związane z edukacją i profilaktyką 
rozwiązywania problemów alkoholowych 
oraz posiadająca odpowiednie szkolenie 
w zakresie profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych. 
Celem działań jest ograniczanie spożycia 
alkoholu, zwiększenie dostępności pomocy 
terapeutycznej i rehabilitacyjnej osobom 
uzależnionym, podejmowanie działań 
w związku z podejrzeniem zaistnienia 

przemocy w rodzinie oraz zwiększanie 
zdolności osób do radzenia sobie 
z istniejącymi problemami alkoholowymi. 
Członkowie komisji, zgodnie z uchwałą 
Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim, 
otrzymują z tytułu realizacji zadań 
określonych w Programie Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 
Krosno Odrzańskie wynagrodzenie.
Dokumenty potrzebne do naboru kandydaci 
mogą pobrać ze strony Urzędu Miasta  
www.krosnoodrzanskie.pl.
Więcej informacji udziela również 
pracownik Urzędu w budynku B, pok. 14 
lub pod nr telefonu (68) 410 9711.

Rusza nabór na członków GMINNEJ KOMISJI  
ROZWIĄZYWANIA PROBLEMÓW ALKOHOLOWYCH
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KROŚNIEŃSKI ARMAGEDON NA DRODZE. 
Nikt się na niego nie zgadzał
Co burmistrz i radni robili, gdy planowana była operacja 
podnoszenia mostu? Tego typu pytania często przewijają się 
w internetowych polemikach krośnian, którzy w sieci dyskutują 
na temat utrudnień w ruchu, z jakimi zmagać muszą się 
w nadodrzańskim mieście.
2019 rok – to wtedy zapadły decyzje
Od samego początku władze Krosna Odrzańskiego głośno 
sprzeciwiały się inwestycji, która miała polegać na podniesieniu 
zabytkowego mostu na Odrze. Ryszard Malarski z PGW Wody 
Polskie próbował w 2019 roku przekonywać radnych i burmistrza 
do zasadności i właściwego przygotowania inwestycji związanej 
z podnoszeniem mostu. Ówczesna sesja Rady Miejskiej trwała 
kilka godzin. Argumentacja inwestora nie przekonała nikogo. 
Sprzeciwy wyrażane chociażby podczas obrad, czy wcześniej 
na etapie konsultacji w RZGW na niewiele się zdały, ponieważ 
opiniowanie, z którym w tym przypadku mieliśmy do czynienia, 
uznane zostało za niewiążące. Burmistrz Krosna Odrzańskiego 
podkreśla - w przypadku gdy inwestorem są Wody Polskie, 
wykonawcą firma wyłoniona w postępowaniu przetargowym, 
a drogą zarządza Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 
i Autostrad, my jako samorząd mamy związane ręce. Powiem 

tylko tyle, że jako Gmina musieliśmy iść  
na wiele niełatwych dla nas kompromisów, 
żeby nie porzucono projektu budowy 
obwodnicy Krosna Odrzańskiego.

Kiedy koniec ruchu wahadłowego w Krośnie 
Odrzańskim? 
Władze samorządowe przystąpiły do rozmów z wykonawcą 
prac remontowych. Jeszcze we wrześniu mówiło się o możliwym 
wykorzystaniu na drugi pas ruchu zatoki PKS oraz chodnika. 
W chwili obecnej, o wjeździe na most z jednej czy drugiej 
strony decyduje sygnalizacja świetlna lub osoby kierujące 
ruchem. Sporadycznie, w bardzo krytycznych momentach zator 
udrożnić pomaga policja i straż miejska. - Dla nas, podobnie 
jak dla mieszkańców i kierowców przejeżdżających przez 
miasto sytuacja zasługuje na miano skandalicznej. Po pierwsze 
– nikt nie chciał podnoszenia mostu, ale jeżeli już zapadła taka 
decyzja to inwestycja powinna być wykonywana po realizacji 
zadania związanego z budową obwodnicy. Kolejna rzecz – 
most tymczasowy powinien powstać w większej odległości 

od zabytkowego – nie byłoby wówczas „korków” – podkreśla 
Marek Cebula.
Na pytanie o to, ile czasu potrwają utrudnienia, nikt nie 
jest w stanie udzielić precyzyjnej odpowiedzi. Wynika to 
z kilku powodów. Uzgodnienia w przypadku jakichkolwiek 
zmian pierwotnego projektu trwają tygodniami. Inwestorem 
podnoszącym most jest rządowa instytucja – PGW Wody Polskie, 
droga przebiegająca przez miasto jest w zarządzie Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Wykonawca, firma 
Strabag, boryka się z historycznymi odkryciami, 
które trafiają pod ocenę archeologów, a to 
opóźnia prace – mówi Dariusz Korpusiński, 
przedstawiciel wykonawcy.

Pytamy więc dalej o termin 
wprowadzenia ruchu dwukierunkowego. Trwają uzgodnienia 
m.in. z GDDKiA – słyszymy odpowiedź. Czy w grudniu jest to 
możliwe? Nie wiadomo. 
Dokumenty planistyczne 
gotowe od dawna
Na biurku Burmistrza Marka 
Cebuli od tygodni leżą 
dokumenty, które pokazują 
jak przeorganizować ruch. 
Wielokrotne spotkania 
z przedstawicielami inwestora 
mają wymusić szybsze 
działania. Niestety rola 
Gminy jest tutaj znikoma, 
podobnie jak i wpływ na 
przebieg inwestycji. To jednak 
nie oznacza, że złożyliśmy 
broń – mówi Burmistrz 
Krosna Odrzańskiego Marek 
Cebula. Samorządy – gminny 
i powiatowy połączyły siły. 
Starosta Grzegorz Garczyński 
nie ma wątpliwości, że 
w czasie planowania popełniono wiele błędów i dzisiaj wykonawca 
musi je naprawić. O braku wyobraźni ze strony inwestora 
mówi także burmistrz, który podkreśla, że nikt w Gminie 
podnoszenia mostu nie chciał, a jeżeli już to inwestycja powinna 
być prowadzona po wybudowaniu obwodnicy miasta.

Niespodziewane odkrycia, nadzór 
konserwatorski, studnie, których 
nie było na planach, pozostałości 
budynków z przeszłości – to wszystko 
opóźnia prace, które powinny kończyć 
się dużo wcześniej.

Dariusz Korpusiński,  
przedstawiciel wykonawcy

Mieszkańcy lewobrzeżnej części 
Gminy przeżywają Armagedon. 

Dojazd, np. do urzędów, sądu, ZUSu, 
który zajmował kilka, kilkanaście 
minut teraz trwa ponad godzinę. 
Przypominam sobie konsultacje 

sprzed 4 lat – nikt z Radnych nie 
zgadzał się na tę inwestycję.

Grażyna Myśliwiec, Radna Rady 
Miejskiej w Krośnie Odrzańskim, 

Sołtys Starego Raduszca
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PRZETARG lada moment
Najpierw droga, potem rondo. Duże zmiany komunikacyjne czekają 
Osiecznicę. Rondo w ciągu drogi krajowej powstanie w ramach 
budowy obwodnicy Krosna Odrzańskiego. W pierwszej kolejności, 
za kilka miesięcy, Gmina wybuduje od podstaw drogę na ulicy Polnej. 
Postępowanie przetargowe ruszy w pierwszym kwartale przyszłego 
roku. Jest szansa, że nawet w styczniu. 

Dzisiaj ulica Polna jest drogą gruntową, a wkrótce stanie się 
„pełnoprawną” ulicą o nawierzchni asfaltowej. Ruch będzie 
dwukierunkowy, powstanie jedna mijanka, utwardzone pobocze, 
przebudowane zostaną wjazdy na posesje. Przy drodze stanie też 
dwanaście lamp.
Osiecznica to największe sołectwo w Gminie Krosno Odrzańskie. 
Łączna długość wszystkich ulic sięga tam 14 km. Ulice 
o nawierzchni asfaltowej to ul. Krośnieńska, ul. Jana Pawła II  
i ul. Nadrzeczna, ponadto ul. Szkolna (wykonana z kostki 
granitowej) i ul. Marii Konopnickiej. Pozostałe ulice, ok. 8 km, to 
drogi gruntowe. Jedną z nich jest ul. Polna. Obok ul. Jana Pawła II  
stanowi jedną z najważniejszych dróg dojazdowych dla blisko 
połowy mieszkańców, gdyż umożliwia sprawny i krótki dojazd 
do „krajówki” w kierunku Krosna Odrzańskiego. 
Jak zaznacza Sołtys Osiecznicy, Paweł Szymczak, obecny stan Polnej 
zmusza mieszkańców „górnej” części - od zawsze zwanej „rolniczą” 
do korzystania z ul. Szkolnej, czy M. Konopnickiej, co wzmaga 
tam ruch a także sprawia, iż jadąc do Krosna Odrzańskiego trzeba 
nadrobić od 2 do niemal 4 km. Cała ta infrastruktura w znacznym 
stopniu ułatwi i usprawni życie mieszkańcom Osiecznicy, a także 
innym użytkownikom trasy. Należy również zaznaczyć, że z ul. 
Polnej korzystają autobusy szkolne dowożące dzieci do tutejszego 
Zespołu Edukacyjnego. Ważną kwestią jest fakt, że w przypadku 

p o w s t a n i a 
obwodnicy, 
to właśnie ta 
ulica będzie jedną 
z ważniejszych dróg 
dojazdowych do DK 29 
– dodaje sołtys Osiecznicy. 

Przetarg na budowę ul. Polnej wraz z infrastrukturą towarzyszącą 
zostanie rozpisany w pierwszym kwartale 2024 roku, być może uda 
się to zrobić już w styczniu – mówi Katarzyna Krynicka, Naczelnik 
Wydziału Rozwoju, Inwestycji i Planowania Przestrzennego Urzędu 
Miasta w Krośnie Odrzańskim. To oznacza, że w połowie roku 
ulica powinna być placem budowy. Co ważne – 98% kosztów 
remontu sfinansowanych zostanie z pieniędzy zewnętrznych, 
dzięki pozyskaniu przez Urząd Miasta środków na ten cel.

Ruch dwukierunkowy jest możliwy – podkreślają samorządowcy 
i wskazują rozwiązanie. Od jednej strony może to być 
wykorzystanie trawnika na jeden pas jezdni, od drugiej złagodzenie 
skrętu umożliwiające przejazd samochodów ciężarowych. Sprawa 
wydaje się prosta – podkreślają wspólnie Marek Cebula oraz 
Grzegorz Garczyński. W zetknięciu z przewlekłością załatwiania 
spraw w instytucji rządowej można mówić o „biciu głową w mur”. 
Może to jednak przynieść efekt. Jesteśmy zdeterminowani, 
dopniemy swego – podsumowują samorządowcy.
Betonówka 
Przy znikomym wpływie na inwestora (PGW Wody Polskie) 
podnoszącego most, wykonane zostały prace, na które wpływ ma 

Gmina. Takim ułatwieniem jest przejazd przez tzw. „betonówkę”, 
czyli drogę przez polder zalewowy między Połupinem a Krosnem 
Odrzańskim. Z kasy gminnej wyłożono 80 tys. zł na budowę 
drogi między wałem a stadionem. Przypomnijmy jednak,  
że tylko fragment tej drogi (około 400 m) należy do Gminy 
Krosno Odrzańskie. Pozostała część znajduje się administracyjnie 
we władaniu Gminy Dąbie. Wkrótce rozpocznie sią także 
po raz kolejny łatanie dziur na ul. Jaskółczej, którą kierowcy 
wykorzystują jako alternatywę dla uniknięcia korków. Do tematu 
będziemy wracać.

Jestem pewien, że nowa droga odciąży ruch we wsi. 
Kierowcy nie będą musieli borykać się z dziurami, 
kurzem, błotem i na pewno będą wykorzystywać 
ulicę na dojazd w kierunku Krosna. 

Leszek Fijałkowski,
Radny Rady Miejskiej z Osiecznicy 
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Budżet o charakterze proinwestycyjnym stanowi kluczowy 
element rozwoju samorządu. Jego znaczenie wiąże się 
z aspektami, które sprzyjają postępowi i poprawie 

warunków życia mieszkańców.
Po pierwsze, taki budżet umożliwia finansowanie inwestycji 
infrastrukturalnych. Remonty, budowa dróg, inwestycje 
w szkołach i przedszkolach, pieniądze na rozwój terenów 
wiejskich służą podniesieniu jakości życia. Wpływają także 
pozytywnie na atrakcyjność gminy, co może przyciągać nowych 
mieszkańców i inwestorów.
Po drugie, proinwestycyjny charakter budżetu sprzyja rozwojowi 
gospodarczemu, stymulując m.in. lokalną gospodarkę. To z kolei 
może generować nowe miejsca pracy, zwiększać dochody 

mieszkańców i redukować bezrobocie. 
Poprzez odpowiednie alokowanie środków 
na inwestycje, gmina może skutecznie 

przyczynić się do poprawy warunków 
życia swoich mieszkańców i zwiększać 
atrakcyjność dla nowych inwestorów. 
W mijającym roku na wydatki majątkowe 

zaplanowano 21,2 mln złotych, 
w kolejnym pulę tą powiększono 

do 22 mln zł. 

BUDŻET GMINY 
skrojony na miarę

Opisując projekty samorządowych uchwał budżetowych używa się porównania do dobrze lub źle skrojonego 
garnituru. Jak wygląda ten dokument w przypadku Krosna Odrzańskiego? W 2024 roku budżet pozostaje 
proinwestycyjnym. Mimo kryzysu finansowego, który nieubłaganie ogranicza rozwój gmin w całej Polsce.

Proinwestycyjny charakter budżetu sprzyja rozwojowi gospodarczemu, stymulując 
m.in. lokalną gospodarkę. To z kolei może generować nowe miejsca pracy, zwiększać 
dochody mieszkańców i redukować bezrobocie.  

Bartosz Zaborowicz, 
Radny Rady Miejskiej w Krośnie Odrzańskim,  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego
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Inwestycje planowane w 2024 roku
Przebudowa drogi gminnej na odcinku Krosno Odrzańskie – Łochowice (2023/2024) 4 550 000,00 zł

Remont drogi gminnej w Czetowicach 400 000,00 zł

Przebudowa ul. Polnej w Osiecznicy i fragmentu ul. Kasztanowej w Bielowie 2 000 000,00 zł

Przebudowa ul. Parkowej w Krośnie Odrzańskim 2 000 000,00 zł

Przebudowa ul. 1 Maja w Krośnie Odrzańskim 5 000 000,00 zł

Uatrakcyjnienie strefy relaksu i odpoczynku na obszarze górnej części Parku Tysiąclecia 100 000,00 zł

Budowa krośnieńskiej winoteki 150 000,00 zł
Budowa sali gimnastycznej w SP 1 w Krośnie Odrzańskim  

(dokumentacja techniczna + projekt) 200 000,00 zł

Modernizacja pomieszczeń parteru oraz kuchni w SP 3 w Krośnie Odrzańskim 300 000,00 zł
Modernizacja budynku przy ul. Poznańskiej 8-30 w Krośnie Odrzańskim  

(dokumentacja techniczna) 50 000,00 zł

Rewitalizacja przestrzeni miejskiej na osiedlu przy ul. Łukasiewicza  
i Kopernika (dokumentacja techniczna) 100 000,00 zł

Budowa kanalizacji deszczowej przy budynku na ul. Kościuszki 15 50 000,00 zł

Budowa sali wiejskiej w Bielowie 2 000 000,00 zł

Współfinansowanie remontu drogi powiatowej do Bielowa 582 000,00 zł

Zakup i modernizacja urządzeń na placach zabaw 500 000,00 zł

Modernizacja oświetlenia ulicznego 500 000,00 zł

Zwiększy się też kwota wszystkich wydatków – ze 102 mln 
w tym roku, do 117 mln w przyszłym. 
Niestety, ze względu na rosnące koszty usług i materiałów - 
dochody nie wzrosną współmiernie. To bolączka wszystkich 
gmin. Niezaprzeczalny jest fakt związany ze zmniejszającymi 

się wpływami z podatku PIT. To jedno z najważniejszych 
źródeł w dochodach każdego samorządu. W 2021 roku  
te wpływy wynosiły, w przypadku Krosna Odrzańskiego, 
17,7 mln złotych, w kolejnym czyli 2021 było to  
15 milionów, a teraz 14,4 mln zł. 
Obecnym problemem samorządów jest także zbyt 
duża częstotliwość zmian przepisów, podważająca 
ich stabilność finansową i tym samym utrudniająca 
wieloletnie planowanie – podkreśla Skarbnik Gminy, 
Ilona Ogiba. Do tego dochodzi inflacja, wg NBP 
w poprzednim roku było to 14,4%, a teraz 11,9%. Dla 
porównania w 2020 roku średnioroczna inflacja wyniosła 
3,1% a w 2021 roku - 5,1%.
Tradycyjnie już w budżetowym torcie największą część 
stanowi oświata. To 40 milionów złotych. Subwencja, 
czyli pieniądze rządowe, które miałyby zapewnić jej 
funkcjonowanie wyniesie 17 mln zł. To nie jest nawet 
połowa wydatków. Pozostałą część Gmina musi wyłożyć 
z własnego portfela. 
Burmistrz Krosna Odrzańskiego Marek Cebula mówi 
o dylematach, przed którymi stoją jednostki samorządu 

terytorialnego, ale jednocześnie widzi możliwość poprawy 
sytuacji po zmianie Rządu RP. W nowym Sejmie zasiada 
wielu dotychczasowych samorządowców, którzy będą głosem 
mieszkańców gmin – podkreśla włodarz. 

2020

Wzrost inflacji

3,1%

2020

Wzrost inflacji

3,1% 5,1%5,1%

14,4%14,4%
11,9%11,9%

20212021 20222022 20232023
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12
12 wynik – jednak 
bez mandatu. 
Metoda D’Honta 
nieubłagana 
dla Marka Cebuli

Frekwencja
Powiat 
Krośnieński – 68,59%
Gmina 
Krosno Odrzańskie – 72,28% 
(najwyższa w Powiecie)

Pięć mandatów dla Koalicji Obywatelskiej, cztery dla Prawa i Sprawiedliwości, 
dwa dla Trzeciej Drogi, jeden dla Lewicy – to wyniki wyborów do Sejmu RP 

w województwie lubuskim. W Sejmie znajdzie się dwunastu posłów z naszego regionu. 
Zwycięzcą okazała się Koalicja Obywatelska z poparciem 
prawie 38% głosów, na drugim miejscu znalazło się Prawo 
i Sprawiedliwość z poparciem prawie 28%. Indywidualnie 
najlepszy wynik uzyskała była Marszałek Województwa 
Lubuskiego Elżbieta Anna Polak, na którą zagłosowało ponad 
78,5 tysiąca mieszkańców naszego regionu. W dwunastce 
kandydatów z największą liczbą głosów znalazł się Burmistrz 
Krosna Odrzańskiego Marek Cebula, jednak do Sejmu nie 
wszedł. Padł ofiarą metody liczenia głosów – metody D’Hondta. 

Mandaty poselskie rozdzielane są proporcjonalnie do uzyskanego 
przez komitety wyborcze poparcia, czyli najpierw komitetom 
przydzielana jest pula mandatów, a potem poznajemy konkretne 
nazwiska. Marek Cebula na liście Koalicji Obywatelskiej był 
szósty, a KO uzyskała 5 mandatów. Do „pudła” zabrakło mu 
113 głosów. To mniej niż jeden procent uzyskanego poparcia 
– w Lubuskiem zebrał bowiem aż 11720 głosów. 
Gmina Krosno Odrzańskie wyróżniła się na tle Powiatu 
frekwencją. 72,28% dało mieszkańcom „złoty medal”. 

Powiat
KOALICYJNY KOMITET WYBORCZY KOALICJA OBYWATELSKA PO .N IPL ZIELONI 42,83%
KOMITET WYBORCZY PRAWO I SPRAWIEDLIWOŚĆ 27,09%
KOALICYJNY KOMITET WYBORCZY TRZECIA DROGA POLSKA 2050 SZYMONA HOŁOWNI POLSKIE STRONNICTWO LUDOWE 14,22%
KOMITET WYBORCZY NOWA LEWICA 6,79%
KOMITET WYBORCZY KONFEDERACJA WOLNOŚĆ I NIEPODLEGŁOŚĆ 5,84%
KOMITET WYBORCZY BEZPARTYJNI SAMORZĄDOWCY 2,19%
KOMITET WYBORCZY POLSKA JEST JEDNA 0,82%
KOMITET WYBORCZY ANTYPARTIA 0,21%

42,83%

27,09%

14,22%

6,79% 5,84% 2,19% 0,82% 0,21%

1 2 3 4 5 6 7 8

Gmina
50,60%
26,45%
10,34%

5,45%
5,00%
1,34%
0,64%
0,16%

 

50,60%

26,45%

10,34%
5,45% 5,00% 1,34% 0,64% 0,16%

1 2 3 4 5 6 7 8

Wyniki głosowania na komitety 
w Powiecie Krośnieńskim

Wyniki głosowania na komitety 
w Gminie Krosno Odrzańskie

1. KOALICYJNY 
KOMITET WYBORCZY 
KOALICJA 
OBYWATELSKA  
PO .N IPL ZIELONI

2. KOMITET 
WYBORCZY PRAWO 
I SPRAWIEDLIWOŚĆ

3. KOALICYJNY 
KOMITET 
WYBORCZY TRZECIA 
DROGA POLSKA 
2050 SZYMONA 
HOŁOWNI POLSKIE 
STRONNICTWO 
LUDOWE

4. KOMITET WYBORCZY 
NOWA LEWICA

5. KOMITET WYBORCZY 
KONFEDERACJA 
WOLNOŚĆ 
I NIEPODLEGŁOŚĆ

6. KOMITET WYBORCZY 
BEZPARTYJNI 
SAMORZĄDOWCY

7. KOMITET WYBORCZY 
POLSKA JEST JEDNA

8. KOMITET WYBORCZY 
ANTYPARTIA
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Dwunasty wynik w województwie jest powodem do dumy. To 
jedna strona wyborczego medalu, który zawisł na szyi Marka 
Cebuli. Na drugiej mamy metodę liczenia głosów, która 
wyeliminowała burmistrza z lubuskiej, parlamentarnej drużyny. 
Jak się z tym czuje jeden z politycznych liderów 
województwa lubuskiego? 
Marek Cebula: Te wybory to była emocjonalna karuzela. 
Wieczór wyborczy na długo pozostanie mi w pamięci. W gronie 
przyjaciół, osób zaangażowanych w moją kampanię śledziliśmy 
wyniki i z niecierpliwością wypatrywaliśmy sondażowych 
słupków w ogólnopolskich mediach. Jednocześnie zaczynały 
spływać do nas wyniki z Gminy Krosno Odrzańskie, potem 
z terenu powiatu, na końcu z województwa. Dziękuję wszystkim 
wyborcom, dziękuję Lubuszanom, którzy wzięli udział 
w wyborach. Najwyższa w historii demokratycznej Polski 
frekwencja jest wielkim osiągnięciem, które zawdzięczamy 
„narodowemu zrywowi”. Polacy pokazali, że mają siłę. 
Wracam do pytania o Pana wynik. Chyba trudno znaleźć 
w nim powód do radości…
Marek Cebula: Wprost przeciwnie. Można go postrzegać 
w dwóch kategoriach – „szklanki do połowy pustej lub pełnej”.  
Ja skłaniam się ku powodom do zadowolenia – dwunasty 
wynik w województwie to ogromny dowód zaufania. 
W całym regionie, podczas moich wizyt w różnych miastach 
Lubuskiego, spotykałem się ze słowami 
zachęty, aprobaty, uznania dla pracy, 
którą wykonuję w samorządzie. To 
motywacja, zastrzyk energii, który 
będę wykorzystywać w dalszej pracy, 
zarówno jako Burmistrz, ale także 
Prezes Zrzeszenia Gmin Województwa 
Lubuskiego. 
Mało brakowało, by lubuska 
Koalicja Obywatelska zdobyła 
szósty mandat. Wówczas przypadłby 
on Panu…
Marek Cebula: Dzisiaj możemy 
tylko „gdybać”, a ja tego nie lubię. 
Opieram się na faktach, a na ten 
wynik patrzę szerzej, w skali kraju. 
Wraz z koalicjantami zdobyliśmy 
większość sejmową. W Senacie RP 
wygrana „Paktu Senackiego” jest 
niezaprzeczalna i okazała. Polacy 
powiedzieli dotychczasowej władzy 
„dość”. Teraz czas na zakasanie rękawów 

i branie się do roboty. Był czas na radość po wygranej, teraz 
musimy odbudować wiarę Polaków w praworządne instytucje 
publiczne. Trzeba sprawić, by obywatele znowu zaczęli ufać 
swojemu państwu, a także ratować samorządy, które przez różne 
zmiany w przepisach prawa były systematycznie niszczone.
Przechodząc na lokalne podwórko. „Za chwilę”, bo 
w kwietniu wybory samorządowe. Czy kompletuje 
Pan drużynę, która wystartuje z komitetu wyborczego 
Marek Cebula?
Marek Cebula: Oczywiście. Odliczając czas „świąteczny”, 
zostało nam trzynaście, czternaście tygodni, które możemy 
zagospodarować kampanijnie. Podkreślam jednak, że na dobry 
wynik trzeba pracować całe 5 lat. Ja nie zwalniam tempa ani 
na chwilę i tego oczekuję od kandydatów do Rady Miejskiej 
rekomendowanych z mojego komitetu. 
Czy w tej drużynie znajdą się wszyscy obecni radni?
Marek Cebula: Nie chcę na tym etapie odsłaniać kulis i mówić 
o personaliach. O tych szczegółach będziemy rozmawiać 
na początku przyszłego roku, być może w lutym. Już teraz 
pracujemy jednak nad konkretnym, realnym programem 
wyborczym, którego realizacja zapewni dalszy rozwój naszej 
Gminie. 
       

Dziękuję za rozmowę

Kandydaci do Sejmu RP 
z Gminy Krosno Odrzańskie – 
wyniki powiatowe 

Marek Cebula (KO) 
7011 głosów 
Mirosław Glaz (Trzecia Droga-PSL)  
1357 głosów
Jacek Kurzępa (PiS)
1406 głosów

Do Sejmu trafili: z Koalicji Obywatelskiej: Elżbieta Anna 
Polak, Waldemar Sługocki, Krystyna Sibińska, Katarzyna 
Osos i Robert Dowhan. Z Prawa i Sprawiedliwości: Władysław 
Dajczak, Marek Ast, Jerzy Materna i Łukasz Mejza. Z Trzeciej 
Drogi: Maja Nowak i Stanisław Tomczyszyn natomiast 
z Lewicy Anita Kucharska-Dziedzic.
Do Senatu z Lubuskiego weszli kandydaci z tzw. „Paktu 
Senackiego” – Mirosław Różański, Władysław Komarnicki 
oraz Wadim Tyszkiewicz.



Most- Krośnieński Informator Samorządowy

10

Już wkrótce każdy będzie miał szansę, by spojrzeć na 
Krosno Odrzańskie z takiej perspektywy. A dokładnie 
ze szczytu wieży kościoła św. Jadwigi Śląskiej. Zakończył 
się montaż schodów w wieży zabytkowego obiektu. 
Wspomniane prace obejmowały nie tylko 
modernizację wieży kościoła, ale także 
zabezpieczenie przeciwwilgociowe i remont 
nawierzchni przy kościele (powstała droga 
procesyjna). Przypomnijmy, że kościół to obiekt 
zabytkowy, który podlega pod Lubuskiego 
Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. Każde 
prace tam wykonane muszą być więc ustalane ze 
służbami konserwatorskimi, co jak się okazało, 
wydłuża czas trwania inwestycji. Za nami wizja 
lokalna, podczas której zajrzeliśmy do wieży 
kościoła. 
Schody już zamontowano, dopracowane 
zostały szczegóły związane z zabezpieczeniem 
przeciwpożarowym. Ciekawie zapowiada się 
realizacja części multimedialnej. Zarówno w wieży, 
jak i na zamku. W pierwszym przypadku, na dole 
staną ekrany umożliwiające oglądanie widoków 
ze szczytu osobom, które nie dadzą rady wejść 
po ponad stu pięćdziesięciu, stromych schodach. 

Imponująco 
zapowiada się 
także projekt 
realizowany 
we wnętrzach 
Z a m k u 
Piastowskiego 
– wizualizacje 
3D, efekty 
dźwiękowe, 
z m i a n y 
w wystroju – 
to wszystko 
s t a n o w i 
niespodziankę, z której turyści będą 
mogli korzystać już w przyszłym roku. 
Inwestycja realizowana jest przez Gminę Krosno 
Odrzańskie z 85 procentowym dofinansowaniem 
zewnętrznym. Pochodzi ono z Regionalnego 
Programu Operacyjnego - Lubuskie 2020. 

WIEŻA z widokiem na Krosno

Krosno Odrzańskie jest w grupie samorządów, które 
rokrocznie przeznaczają pokaźną pulę pieniędzy dla 
mieszkańców sołectw. Fundusz Sołecki, bo o nim 

mowa, to dobry mechanizm finansowania zadań, które są 
wybierane przez samych mieszkańców. Nie jest on obowiązkowy, 
to samorządy podejmują decyzję o tym, czy w danej gminie 
fundusz jest, czy go nie ma.
W kolejnym roku mieszkańcy terenów wiejskich będą decydować 
o przeznaczeniu ponad pół miliona złotych, w grupie pięciu 
zadań. Te działy to estetyka wsi, imprezy integracyjne, utrzymanie 
świetlic i obiektów takich jak np. boiska, place zabaw oraz 

budowa dróg i chodników. Burmistrz Marek Cebula podkreśla, 
że widzi w funduszu element integrujący środowiska wiejskie. 
Część sołectw podchodzi do niego mocno inwestycyjnie i traktuje 
otrzymane pieniądze jako wkład własny do dużych inwestycji. 
My, ze strony Urzędu Miasta dokładamy brakujące kwoty i dzięki 
temu powstały już „kilometry” chodników, doposażono wiele 
placów zabaw, wyremontowano drogi – dodaje włodarz. Fundusz 
Sołecki na 2024 rok, w porównaniu z obecnym, zwiększył się 
o ponad 25 tysięcy złotych i będzie wynosić teraz prawie 557 tys. 
złotych. Jego wysokość uzależniona jest o liczby mieszkańców.

PONAD PÓŁ MILIONA ZŁOTYCH 
dla krośnieńskich sołectw

FUNDUSZ SOŁECKI NA 2024 ROK
Lp. SOŁECTWO Fundusz (zł) Lp. SOŁECTWO Fundusz (zł)

1. Bielów 19 954,80 11. Nowy Raduszec 20 619,96

2. Brzózka 24 888,07 12. Osiecznica 55 430,00

3. Chojna 14 134,65 13. Radnica 41 018,21

4. Chyże 19 843,94 14. Retno 18 458,19

5. Czarnowo 35 253,49 15. Sarbia 18 402,76

6. Czetowice 18 624,48 16. Stary Raduszec 34 034,03

7. Gostchorze 28 491,03 17. Strumienno 22 005,71

8. Kamień-Morsko 25 165,23 18. Szklarka Radnicka 26 550,98

9. Łochowice 33 147,15 19. Wężyska 52 991,09

10. Marcinowice 47 836,10 RAZEM: 556 849,87
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Między Poznańską a Piastów
Utrapieniem kierowców pokonujących 
ulicę 1 Maja w Krośnie Odrzańskim jest jej 
katastrofalny stan uniemożliwiający nie tylko 

przemieszczanie się, ale także zaparkowanie. 
Kolejny kłopot to przejazd przy 

Przedszkolu nr 3. To nie koniec listy problemów na  
ul. 1 Maja. Sieć wodociągowa, kanalizacja ogólnospławna 
dopełniają bólu głowy. Nic więc dziwnego, że przebudowa 
w sumie nieco ponad 300 metrów drogi będzie kosztować nawet 
5 milionów złotych. Kwota niebagatelna, ale w przypadku, gdy 
z kasy gminnej wykładamy tylko 250 tysięcy złotych i dostajemy  
4 mln 750 tys. zł to „skórka warta jest wyprawki” – mówi Marek 
Cebula, Burmistrz Krosna Odrzańskiego. 
Podsumowując - zakres prac obejmuje asfaltową nawierzchnię,  
76 miejsc parkingowych, wybudowany zostanie jednokierunkowy 
łącznik od przedszkola, będą też nowe chodniki i zjazdy. W ramach 
inwestycji w zakresie branży sanitarnej przewidziano rozdział 
kanalizacji ogólnospławnej na sanitarną bytową i deszczową. 

Obecna, zużyta kanalizacja ogólnospławna, po wymianie 
elementów na nowe, przejmie funkcję kanalizacji sanitarnej, 
obok której zostanie zbudowana nowa kanalizacja deszczowa, 
umożliwiająca odbiór wód opadowych z projektowanych 
nawierzchni drogowych, jak również z rynien budynków. 
Trzeba też pamiętać o przebudowie zużytej sieci wodociągowej. 
Inwestycja będzie realizowana w przyszłym roku. 
Parkowa to kolejny dowód na to, że Krosno Odrzańskie 
wymaga w wielu miejscach przebudowy. Zwiększająca się liczba 
samochodów, nowe miejsca użyteczności publicznej wymuszają 
zmiany - takie jak przy targowisku. Tutaj problem jest przede 
wszystkim parkingowy i związany z odprowadzaniem wody. 
W ramach zadania przebudowane zostaną 23 obecnie istniejące 
zatoczki parkingowe oraz zbudowane 41 nowych (wzdłuż 
Parku Tysiąclecia, na wysokości toru rowerowego). Wymiany 
doczekają się chodniki. Sposobem na powstające po ulewach 
„jeziora” mają być nowe kratki ściekowe i odpływ liniowy. 
Parkowa będzie kosztować 2 miliony złotych – miasto z własnego 
portfela dołoży 100 tys. zł. Dofinansowanie pochodzi z Programu 
Inwestycji Strategicznych.

95% - DOFINANSOWANIE
na miarę sukcesu

Zwiększenie liczby miejsc parkingowych 
przy ulicy Parkowej ma 

szczególne znaczenie. Po tym jak 
unowocześniliśmy Targowisko Miejskie, 

swobodny dojazd i łatwe zaparkowanie jest 
kluczowe dla tej części miasta.

Tomasz Rogowski, Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Krośnie Odrzańskim.

Te dwie inwestycje z fazy planowania przeszły do 
realizacji. Ulica 1 Maja – dzisiaj będąca jednym, 
wielkim „progiem zwalniającym”, zostanie 

wybudowana praktycznie „od nowa”. Swoje oblicze 
zmieni też Parkowa. Inwestycje za 7 milionów złotych  
są możliwe dzięki pozyskaniu pieniędzy z zewnątrz. Gmina 
dołoży do nich łącznie tylko 350 tysięcy złotych, co oznacza, 
że do każdej wydanej złotówki dostanie 20 zł.

To gruntowny remont, który jest ważny 
nie tylko dla mieszkańców tej części 

Krosna Odrzańskiego. 1 Maja to droga, 
która stanowi element wewnętrznej 

obwodnicy miasta.
Marek Górski, Radny Rady 

Miejskiej w Krośnie Odrzańskim, 
członek Komisji Porządku Publicznego 

i Infrastruktury Komunalnej
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To nie tylko 
NOWY PARKIET

Przecięcie wstęgi przy wejściu do sali gimnastycznej szkoły 
w Osiecznicy ma być symbolem nie tylko zakończonych 
prac. Spójrzmy na nasze inwestycje szerzej – mówi Marek 
Cebula, Burmistrz Krosna Odrzańskiego. W sali gimnastycznej 
uczestnicy mają również okazję do interakcji społecznej. 
Wspólne treningi budują więzi między uczestnikami, promując 
„team spirit”, czyli ducha zespołowego oraz współpracę. Dla 
dzieci jest to także doskonała okazja do aktywności fizycznej 
i rozwijania kompetencji „miękkich”. To także bezpieczne 
miejsce do nauki nowych umiejętności ruchowych pod 
profesjonalną opieką instruktorów.
Prace modernizacyjne ruszyły na początku wakacji, po czterech 
miesiącach otwieramy ważne miejsce dla naszej społeczności 
mówi Małgorzata Brodzińska, Dyrektor Szkoły Podstawowej 
w Osiecznicy. 

Modernizacja obejmowała między innymi wymianę pokrycia 
dachowego, rozbiórkę istniejącej podłogi i montaż nowej 
nawierzchni. Wykonano dodatkowe, bezpieczne wyjście z sali 
gimnastycznej, zamontowano nowe parapety i osłony na 
grzejniki, a odpowiednie oświetlenie gwarantują żarówki LED. 
400 tysięcy złotych - tyle kosztowała modernizacja sali. 
Większość kwoty, bo aż 300 tysięcy pochodzi z budżetu 
Gminy. Dofinansowanie w wysokości 100 tys. zł pozyskano 
z Programu Lubuska Baza Sportowa Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Lubuskiego. 
Oddanie do użytku wyremontowanej sali połączono 
z uroczystościami jubileuszu związanego z nadaniem Szkole 
Podstawowej w Osiecznicy imienia Kawalerów Orderu 
Uśmiechu. Od tej wyjątkowej chwili minęło już 15 lat. 

4,5 mln złotych - tyle kosztuje modernizacja drogi z Krosna 
Odrzańskiego do Łochowic. Jezdnia szeroka na 6 m, a nie 
jak do tej pory 3,5 m, montaż oświetlenia LED, nowe 
przejścia dla pieszych czy przebudowa zjazdów i chodnika 
- to główny zakres prac. 
Jednym z najważniejszych etapów tej inwestycji jest budowa 
67 nowych miejsc parkingowych, przy cmentarzu. Poza 
tym droga jest kolejnym, nowym elementem tzw. „pętli 
łochowickiej”, czyli trasy usprawniającej ruch turystyczny. 
Naszym celem jest spięcie ścieżkami rowerowymi całego 
okręgu, mówi burmistrz Marek Cebula. To połączenie 
między Krosnem a Łochowicami z dwóch kierunków, czyli 
od wjazdu w ulicę Kościuszki oraz od strony Wakacyjnej.  
Po części projektowej, wykonawca, firma Kontrakt zabrała 
się do pracy w terenie. W związku z pracami dotyczącymi 

Otwierając kolejną, nowo wyremontowaną salę 
gimnastyczną widzimy nowy dach, śliczną podłogę, 

oświetlenie energooszczędne... To jednak nie wszystko. 
Każda z inwestycji oświatowych niesie za sobą korzyści 
społeczne i na nie trzeba zwracać uwagę przy planowaniu.

Droga KROSNO ODRZAŃSKIE - ŁOCHOWICE 
w budowie
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przebudowy drogi i montażu oświetlenia – wyłączony z ruchu 
został odcinek od Cmentarza Komunalnego do Łochowic na 
wysokości „Szwedzkich Ogrodów”. Co ważne mieszkańcom 
zapewniono przejazd do posesji. Wykonawca musiał także 
zagwarantować przejazd autobusu z dziećmi. Zmiana organizacji 
ruchu będzie obowiązywać do 29 marca 2024 r. 
Droga w Radnicy 
Zakończyła się budowa drogi w Radnicy. W tej inwestycji ważny 
jest fakt, że 90% funduszy pochodzi ze źródła zewnętrznego. 
Pieniądze wyłożyły Lasy Państwowe i to był główny powód, dla 
którego zdecydowaliśmy się na realizację tego zadania – podkreśla 
burmistrz Marek Cebula. Obrazowo wygląda to tak – za wyłożoną 
jedną złotówkę otrzymaliśmy 9 zł. Niegospodarnością byłoby nie 
skorzystać z takiego dofinansowania. Gdy na inne, potrzebne 
remonty dróg pozyskujemy pieniądze, także je wykonujemy – 
dodaje włodarz. 

Dzisiaj remont kilometra drogi kosztuje – w zależności od zakresu 
prac – dwa, trzy a nawet pięć milionów złotych. Dlatego tak 
ważne jest zdobywanie pieniędzy zewnętrznych. Jeszcze jedną 
kwestię trzeba wyjaśnić – własność drogi. Na terenie Gminy 
są drogi gminne, powiatowe, wojewódzkie i krajowe. Nie za 
wszystkie odpowiada Gmina i nie wszystkie może remontować.

Remont amfiteatru w Krośnie Odrzańskim to temat, 
który co pewien czas powraca wśród mieszkańców 
i władz Krosna Odrzańskiego. Niejeden krośnianin 
ma w swojej głowie wspomnienia związane ze swoimi 
występami na deskach amfiteatru, czy występami 
swoich dzieci. 
Podczas ostatniej gali Gminy Przyszłości mieszkańcy 
mogli głosować na najważniejsze inwestycje, które 
powinny zostać zrealizowane w najbliższej dekadzie. 

To właśnie remont amfiteatru zdobył 
wtedy największą liczbę głosów 
zostawiając pozostałe inwestycje 
daleko w tyle. To zmotywowało 
pracowników Urzędu Miasta do 

pozyskania dofinansowania. 

O k a z j a 
n a d a r z y ł a 
s i ę  w r a z 
z ogoszeniem 
konkursu przez Lokalną Grupę Działania 
Zielone Światło.
Pod koniec października podpisano umowę z firmą 
odpowiedzialną za realizację pierwszego etapu remontu 
amfiteatru. 
Do odnowienia jest ponad 1000 m2 powierzchni, 
do tego wykonane zostaną s iedziska 
z desek kompozytowych, a więc takich, 
których trwałość będzie dłuższa niż „zwykłych”.  
Dodajmy, że uroczyste otwarcie amfiteatru w Krośnie 
Odrzańskim odbyło się 10 maja 1975 r. Dokonał go 

ówczesny Naczelnik Miasta 
Eugeniusz Rawa. 

Ruszył remont 
AMFITEATRU

Niejeden krośnianin uroni łezkę wzruszenia patrząc na to 
zdjęcie. Oficjalnie możemy zapowiedzieć - będzie „powrót 
do przeszłości”, będzie znowu gwar dzieci, będzie muzyka 
i występy, przede wszystkim, lokalnych zespołów.  

Tak w 1975 roku Gazeta 
Zielonogórska opisywała 
otwarcie krośnieńskiego 

amfiteatru

Obecnie prowadzimy pierwszy etap remontu. 
Szukamy pieniędzy na dofinansowanie kolejnego. 
Całość inwestycji przywróci blask miejscu, które 
jest „w sercu” wielu krośnian.

Roman Siemiński,  
Zastępca Burmistrza Krosna Odrzańskiego
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Zacznijmy jednak od początku. „Krośnieński 
Obszar Funkcjonalny” to partnerstwo 
obejmujące osiem samorządów z terenu powiatu 
krośnieńskiego. Są to miasto Gubin, gminy 
wiejskie: Bobrowice, Bytnica, Dąbie, Gubin 
i Maszewo, gmina miejsko-wiejska Krosno 
Odrzańskie oraz Powiat Krośnieński. Zostało 
związane po to, by jeszcze skuteczniej sięgać 
po fundusze unijne, które będą dedykowane 
właśnie takim porozumieniom. Od samego 
początku w tworzeniu inicjatywy jaką jest 
Krośnieński Obszar Funkcjonalny pomagają 
przedstawiciele Związku Miast Polskich, co 

jest możliwe dzięki zakwalifikowaniu się do 
projektu „Centrum Wsparcia Doradczego”.
Oprócz projektów wspólnych, a takim 
niewątpliwie będzie organizacja transportu 
publicznego na obszarze powiatu krośnieńskiego 
każdy z samorządów mógł zgłosić swoje 
indywidualne zadania, których realizacja służyć 
będzie wszystkim mieszkańcom. Dowolność 
była jednak ograniczona, bowiem Urząd 
Marszałkowski Województwa Lubuskiego 
pełniący funkcję Instytucji Zarządzającej jasno 
określił obszary, w ramach których samorządy 
będą mogły sięgnąć po dodatkowe środki. Co 
zyska Krosno Odrzańskie?

Sala kinowa
Co prawda sformułowanie “kino” może być w tym przypadku zbyt 
“górnolotne” jednak projekt na pewno godny jest zainteresowania 
– mówi Anna Januszkiewicz, Naczelnik Wydziału Promocji 
i Rozwoju Gospodarczego Urzędu Miasta w Krośnie Odrzańskim. 
Projekt zakłada rozbudowę istniejącego budynku Hali Sportowo – 
Widowiskowej i Mediateki w Krośnie Odrzańskim o salę ze sceną, 
mobilnym ekranem kinowym oraz widownią na około 120 miejsc 

(wraz z zapleczem technicznym, socjalnym i wyposażeniem). 
Powstałe w ten sposób Centrum Kultury służyłoby mieszkańcom 
Powiatu Krośnieńskiego jako miejsce spotkań, organizacji 
koncertów, występów artystycznych, konferencji itp. 
Instalacja mobilnego ekranu pozwoliłaby także rozszerzyć ofertę 
kulturalną o elementy związane z kinem, którego na terenie 
powiatu krośnieńskiego nie ma. Sala udostępniana byłaby 
również lokalnym stowarzyszeniom. 

KOF – skrót wart miliony złotych
Skuteczniej, razem, po 
pieniądze unijne – takie 
sformułowanie definiuje 
partnerstwo gmin i sa-
mego powiatu. Projekt 
pod nazwą „Krośnieński 
Obszar Funkcjonalny” 
wkrótce wejdzie w etap 
realizacji. Po ponad 
roku intensywnych prac 
wiemy już co na KOF-ie 
zyska krośnieński samo-
rząd.

Winne cuda między promenadą 
a Odrą
Prawie 2 mln złotych, z czego 85% da 
Unia Europejska, będzie kosztować 
zagospodarowanie fragmentu skarpy 
nadodrzańskiej na park winny. W planach 
jest także utworzenie zbioru genotypów 
winorośli hodowanych na terenie powiatu 

krośnieńskiego od czasów niemieckich po 
współczesne. 
Przed laty Krosno Odrzańskie słynęło 
z uprawy winorośli i produkcji wina. 
Tradycję tę zapoczątkowano w X w. 
tworząc na południowych stokach winnice. 
Winna tradycja przetrwała aż do 1945 r. 
i przez wiele lat była tylko historycznym 
wspomnieniem. Od kilku lat wokół 

Krosna Odrzańskiego sukcesywnie 
powstają nowe winnice, a wino przez 
nie produkowane zdobywa laury 
na krajowych i międzynarodowych 
konkursach degustacyjnych. Trunek 
ten staje się symbolem zarówno 
Województwa Lubuskiego, jak i Gminy 
Krosno Odrzańskie, co jest bardzo 
perspektywiczne w kontekście rozwoju 

Warto się zrzeszać, warto wspólnie sięgać po pieniądze unijne. Furtka jest szeroko otwarta, 
trzeba tylko przez nią przejść – razem.

Anna Januszkiewicz, Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Gospodarczego 
Urzędu Miasta w Krośnie Odrzańskim, koordynatorka Grupy Roboczej   

w ramach Krośnieńskiego Obszaru Funkcjonalnego.
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Ponad 1,3 mln zł na Inkubator Przedsiębiorczości
W ramach KOF-u Gmina otrzyma ponad 1,3 mln zł 
z przeznaczeniem na Inkubator Przedsiębiorczości. Jest to miejsce, 
w którym będą się lokalizować nowe firmy powstające w regionie. 
Często są to tzw. startupy, czyli podmioty charakteryzujące się 
wysokim stopniem innowacyjności, elastycznością, dynamicznym 
rozwojem i potencjałem na szybki wzrost.
Jakie korzyści przynosi inkubator?
Na pewno wsparcie biznesowe w postaci mentorów, ekspertów 
branżowych i konsultantów - mówi burmistrz Marek Cebula.  
To umożliwia przedsiębiorcom korzystanie z doświadczenia 
i wiedzy osób, które odniosły sukces w biznesie. Kolejnym plusem 
jest dostęp do zasobów takich jak biura, sale konferencyjne, 
laboratoria, czy specjalistyczne sprzęty. To pomaga im znacząco 

obniżyć koszty początkowe i skupić się na rozwoju biznesu. 
Inkubatory są często miejscem, gdzie przedsiębiorcy mają 
okazję nawiązywać kontakty z innymi firmami, inwestorami, 
czy potencjalnymi klientami. To budowanie relacji może być 
kluczowe dla ich rozwoju. W takich miejscach organizowane 
są różnorodne szkolenia, warsztaty i seminaria, które pomagają 
przedsiębiorcom zdobywać niezbędną wiedzę z zakresu 
prowadzenia firmy, marketingu, zarządzania finansami itp. 
Inkubatory często wspierają firmy w kwestiach prawnych, 
formalnych i administracyjnych, co pozwala uniknąć wielu 
problemów i skoncentrować się na rozwoju biznesu.

Wdrażanie projektów rozpocznie się na przełomie 2024/2025. 
Potrwa do końca perspektywy unujnej tj. do 2027 roku. 

Gmina Krosno Odrzańskie doświetli przejście dla pieszych 
przy ul. Wakacyjnej. Zadanie wspomoże Powiat Krośnieński, 
który zlecił wykonanie przyłącza energetycznego. Inwestycja 
jest pokłosiem interpelacji złożonej przez radną powiatową 
Annę Januszkiewicz. Jej realizację przewidziano do końca 
bieżącego roku.
Przejście dla pieszych znajdujące się przy skrzyżowaniu ulic 
Wakacyjnej i Piastów jest jednym z częściej uczęszczanych przez 
pieszych. Znajduje się w pobliżu dużych osiedli mieszkaniowych, 
w ciągu komunikacyjnym prowadzącym do dużego pracodawcy, 
jakim jest firma Dirks, a także łączącym się ze ścieżką pieszo – 
rowerową biegnącą do Łochowic, służącą wielu krośnianom do 
aktywnego spędzania wolnego czasu.    
W związku z zakorkowaniem miasta będącym konsekwencją 
prac prowadzonych w pobliżu mostu ul. Poznańska jest często 
nieprzejezdna, wobec czego wielu kierowców wybiera ul. 
Piastów, jako alternatywę. Przejście dla pieszych znajdujące 
się u zbiegu ul. Piastów i Wakacyjnej jest przejściem 
nieoświetlonym (najbliższe lampy znajdują się w odległości ok. 
100 m), wobec czego szczególnie w okresie jesienno-zimowym 

widoczność w jego obrębie jest znikoma, a piesi narażeni są na 
potrącenie. Konieczność realizacji tej inwestycji potwierdza 
również Komenda Powiatowa Policji w Krośnie Odrzańskim. 
- Bezpieczeństwo pieszych nie ma ceny – mówi burmistrz Marek 
Cebula. W przypadku przejścia przy zbiegu ulic Wakacyjnej 
i Piastów niezbędna była współpraca z Powiatem, bowiem obie 
drogi mają status powiatowych. Cieszę się, że Starosta Grzegorz 
Garczyński zgodził się wspólnie rozwiązać ten problem – dodaje. 

DOŚWIETLĄ przejście przy Wakacyjnej

enoturystyki, która jest coraz prężniej 
rozwijającą się gałęzią gospodarki. Chcemy 
wykorzystać ten potencjał – mówi 
burmistrz Marek Cebula.
Wydawać by się mogło, że wystarczy 
wykosić trawę i posadzić 
rośliny. Nic bardziej mylnego. 
Niezbędne prace muszą 
ograniczyć spływ wody 
oraz zapobiec osuwiskom 
i wzmocnić skarpę, której 
stabilność nadwyrężył 
nie tylko upływ czasu ale 
również ostatnie prace 
remontowe prowadzone 
w dolnej części miasta. - 
Utworzymy tam tarasy, 
połączymy teren z obszarem 

parku za pomocą ścieżek, wprowadzimy 
pokazową uprawę winorośli, a z rozwiązań 
korzystnych dla ochrony przyrody będą 
domki dla owadów. Uzupełnieniem 
projektu będzie zakup mebli parkowych 

służących wypoczynkowi na łonie natury 
oraz budowa kładki widokowej, z której 
rozpościerać się będzie widok na pradolinę 
Odry – dodaje Anna Januszkiewicz. 
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W drugiej edycji gry miejskiej „Postaw na przyszłość” 
rywalizowało 12 szkół z terenu powiatu krośnieńskiego. Każda 
drużyna musiała zaliczyć 12 różnorodnych punktów kontrolnych 
prowadzonych przez szereg lokalnych instytucji: Policja, Urząd 
Miasta, Nadleśnictwo, Szkoła Muzyczna, Warsztaty Terapii 
Zajęciowej, Ośrodek Pomocy Społecznej, Starostwo, KPWK, 
Ośrodek Wsparcia Integracja czy Powiatowe Centrum Pomocy 
Rodzinie. Uczniowie mieli wiele zadań do wykonania. Podczas 
części z nich musieli wykazać się wiedzą, wśród innych sprytem, 
a czasami nawet aktywnością fizyczną.

O własnej przyszłości i karierze zawodowej warto myśleć już od 
najmłodszych lat. Pomóc w tym może także zabawa. Głównym 
celem gry było kreatywne, aktywne, świadome podejmowanie 
decyzji dotyczącej przyszłości edukacyjnej i zawodowej czy 
poznanie i nawiązywanie kontaktów z lokalnymi pracodawcami. 
Ostatecznie mistrzami gry miejskiej okazali się uczniowie 
reprezentujący Szkołę Podstawową nr 3 w Krośnie Odrzańskim. 
Drugie miejsce zajęła Szkoła Podstawowa w Maszewie. Natomiast 
trzecia była Szkoła Podstawowa w Gronowie. 

Dwa nowe, żółte ambulanse sanitarne ze specjalistycznym 
wyposażeniem dotarły do szpitala powiatowego. To kolejne nowe 
karetki, które zasiliły tabor zespołu Ratownictwa Medycznego 
Zachodniego Centrum Medycznego. To piąta i szósta karetka 
zakupiona w ciągu ostatnich pięciu lat przez Powiat Krośnieński.

W środku znajduje się specjalistyczne wyposażenie medyczne, 
w tym między innymi elektryczne nosze bariatryczne, deska 
ortopedyczna ze stabilizatorem głowy i pasami stabilizującymi, 
która służy do bezpiecznej ewakuacji, zabezpieczania i transportu 
z miejsca zdarzenia osób poszkodowanych, z podejrzeniem 

lub rozpoznaniem urazu kręgosłupa, 
miednicy lub urazów wielonarządowych, 
czy przenośny ssak elektryczny, służący do 
udrażniania górnych dróg oddechowych. 
Do tego pompa infuzyjna zapewniająca 
niezawodność i precyzję w dostarczaniu 
leków oraz krzesło transportowe wyposażone 
w rozkładany system płozowy ułatwiający 
transport pacjenta po schodach. 
Zarząd Powiatu w przeszłości przekazał 
dwa pojazdy dla dotkniętej wojną Ukrainy. 
Teraz można powiedzieć, że ta pomoc się 
zwraca. Zakup dwóch nowych ambulansów 
sanitarnych został sfinansowany, dzięki 
dotacji celowej otrzymanej ze środków 
budżetu państwa w wysokości 1,2 mln zł. 

„Postaw na PRZYSZŁOŚĆ”

600 TYSIĘCY kilometrów rocznie

Szkoła Podstawowa nr 3 w Krośnie Odrzańskim okazała się najlepsza w grze miejskiej „Postaw na przyszłość II”, 
organizowanej przez poradnię psychologiczno-pedagogiczną w Krośnie Odrzańskim.

Łącznie, wszystkie karetki Pogotowia Ratunkowego Zachodniego Centrum Medycznego rocznie pokonują od-
ległość 600 tys. kilometrów. Wyjeżdżają, by ratować życie mieszkańców powiatu nawet 6 tys. razy. Doposażenie 
pogotowia jest jednym z priorytetów działalności ZCM.  



17

Most- Krośnieński Informator Samorządowy

Budżet powiatu nie ucierpi na tej inwestycji. „Pomagamy, 
a jednocześnie rozwijamy się. Podjęliśmy decyzję o przekazaniu 
dwóch karetek Ukrainie. Dzięki temu mogliśmy aplikować po 
środki zewnętrzne, a mieszkańcy i pacjenci będą mogli korzystać 
z nowoczesnych karetek” – mówi Tomasz Miechowicz, Członek 
Zarządu Powiatu. Zespoły Ratownictwa Medycznego są cały czas 
na posterunku. W ubiegłym roku wyjeżdżały do akcji prawie  
6 tys. razy. Jedna karetka będzie stacjonować w Gubinie, druga 
w Krośnie Odrzańskim. Inwestycje w szpital trwają. Kończy 
się termomodernizacja budynku oddziału wewnętrznego, trwa 

rozbudowa zakładu diagnostyki 
obrazowej. Szpital czeka na nowy 
tomograf, w planach jest również 
zakup rezonansu magnetycznego. 

Od 2019 roku, kiedy to po 8 latach 
Pogotowie Ratunkowe wróciło „pod 
skrzydła” szpitala, tabor był sukcesywnie 
wymieniany. Rozwój Zachodniego 
Centrum Medycznego w ostatnich latach 
jest efektem konsekwentnie  
realizowanego planu rozwojowego.

Te dwa pojazdy spełniają wszystkie 
najnowsze wymagania, co jeszcze bardziej 
ułatwi ratowanie zdrowia i życia pacjentów.

Przemysław Rasiewicz 
Koordynator Ratownictwa 
Medycznego

Jest koncepcja, będzie dokumentacja a po niej wykonanie 
inwestycji, która zmieni diametralnie ciągi komunikacyjne 

w górnej części Krosna Odrzańskiego. Projekt o nazwie 
„Rewitalizacja przestrzeni miejskiej na osiedlu przy ulicach 
Łukasiewicza i Kopernika w Krośnie Odrzańskim” wyszedł 
z fazy koncepcyjnej. 
W budżecie Krosna Odrzańskiego na 2024 rok zabezpieczono 
100 tys. zł na wykonanie dokumentacji, od niej już krótka 
droga do wykonawstwa. Oczywiście pod warunkiem, że uda 
się pozyskać pieniądze zewnętrzne na realizację przebudowy 
osiedli Kopernika i Łukasiewicza.
Na czym polegają zmiany? Na wytyczeniu nowych chodników, na 
remoncie istniejących, na ułatwieniu przemieszczania się osobom 
niepełnosprawnym, czyli likwidacji barier architektonicznych 
oraz na wytyczeniu nowych miejsc parkingowych. W szczegóły 
wejdziemy razem z mieszkańcami tych osiedli – mówi 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej, Krystian Forster, który 
zaangażował się w realizację projektu. Na początku przyszłego 
roku planowane jest spotkanie konsultacyjne, podczas 
którego zostaną ustalone szczegóły będące podstawą założeń 
dokumentacyjnych. To umożliwi magistratowi staranie się 
o pieniądze zewnętrzne.
Zmiany na Łukasiewicza i Kopernika to dalszy ciąg prac 
modernizacyjnych, które zachodzą w „górnym” Krośnie. Dobiega 
końca inwestycja przy tzw. „Tramwaju”. W całej okazałości 
zobaczymy ją wiosną, kiedy to uruchomiona zostanie fontanna, 
kiedy zielenią „wybuchną” nowe nasadzenia. Podobnie na 
„Szachownicy” – gdzie odbywają się takie imprezy jak niedawna 
Wigilia Miejska i Jarmark Bożonarodzeniowy.

KOPERNIKA I ŁUKASIEWICZA 
do przebudowy

Zmiany, które zaszły w tej części miasta 
na przestrzeni ostatnich kilku, kilkunastu 
lat wymuszają realizację kolejnych zadań 
poprawiających komfort życia mieszkańców. 
Do nich należy przebudowa przestrzeni 
miejskiej na osiedlach Kopernika 
i Łukasiewicza.

Krystian Forster, 
Wiceprzewodniczący 

Rady Miejskiej w Krośnie 
Odrzańskim 

Grzegorz Garczyński, 
Starosta Krośnieński
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Prace miały ruszyć po sezonie i zakończyć się jeszcze w tym 
roku. Zgodnie z planem pomost w Łochowicach już gotowy!

„Modernizacja pomostu kąpielowo-
spacerowego nad jeziorem Glibiel 
w Łochowicach” – Etap 2”, bo tak brzmi 
pełna nazwa inwestycji został zakończony. 
To oznacza poprawę bezpieczeństwa dla 
wszystkich użytkowników kąpieliska. 
Drugi etap polegał na przebudowie  
546 m2 nawierzchni. Wymieniono legary 
oraz deski. Te sosnowe zostały zastąpione 
deskami z drewna modrzewiowego, dzięki 
czemu pomost ma posłużyć dłużej, niż 
w przypadku desek „tradycyjnych”. 

Druga część modernizacji pomostu 
kąpielowo-spacerowego nad jeziorem 

Glibiel to koszt 300 tysięcy złotych. 
Część środków na inwestycję – 70 
tysięcy złotych – Gmina Krosno 
Odrzańskie pozyskała z programu 
„Lubuska Baza Turystyczna” 
Urzędu Marszałkowskiego 
Wo j e w ó d z t w a 
L u b u s k i e g o . 
Pozostałe środki 
t o  w k ł a d 
własny Gminy.

POMOST zakończony

Nie ukrywam, że bardzo zależało mi na tej inwestycji. Udało się ją skończyć przed 
atakiem zimy. Pomost prezentuje się bardzo ładnie i przede wszystkim bezpiecznie.

Ewa Klepczyńska, Radna Rady Miejskiej, członek Komisji Porządku 
Publicznego i Infrastruktury Komunalnej

BIELÓW na topie
2 miliony złotych będzie kosztować nowa 
świetlica w Bielowie. Budowa ruszy w przyszłym 
roku. Aż 98% tej kwoty to dofinasowanie 
zewnętrzne. 

Rozwiązaniem będącym dosłowną realizacją 
wniosków zgłaszanych przez mieszkańców 
Bielowa jest budowa nowego obiektu. Sołtys 
Mirosław Szkudlarek przyznaje, że do tej pory 
miejscem spotkań był budynek należący do 
Samopomocy Chłopskiej. Nie dość że jest 
w znacznym stopniu zdegradowany i remont 
wymagałby dużych nakładów finansowych, to 
jeszcze kilka tygodni temu został sprzedany - dodaje. Stąd 
decyzja władz Gminy o budowie świetlicy. 
- Niezmiernie się cieszę, że po raz kolejny mogę powiedzieć 
mieszkańcom naszej Gminy – w tym wypadku mieszkańcom 
Bielowa – „dotrzymaliśmy słowa” – mówi burmistrz Marek 
Cebula i dodaje: „podczas spotkania z mieszkańcami 
wstępnie ustaliliśmy, że zdecydujemy się na budowę obiektu 
wolnostojącego, murowanego. Wobec powyższego przystąpimy 
do prac w trybie zaprojektuj – wybuduj, po konsultacjach 

z mieszkańcami wyłoniony wykonawca przystąpi do 
projektowania tejże inwestycji, a następnie do jej budowy.” 
Kasztanowa i droga powiatowa – remont już wkrótce
Gmina Krosno Odrzańskie pozyskała również środki na 
dokończenie modernizacji ulicy Kasztanowej, a efektem 
współpracy samorządów będzie kolejny remont - Powiat 
i Gmina „złożyły się” na wkład własny do przebudowy drogi 
powiatowej między Krosnem Odrzańskim a Bielowem. Remonty 
obu dróg zaplanowane są na 2024 rok. 

W dotychczasowej sali trudno nawet było 
zorganizować zebranie wiejskie.
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Chcecie dowiedzieć się czym jest Kuferek Smoka Łakomczucha? 
To jeden z ciekawych projektów pani Kingi Kowal – dyrektor 
Przedszkola nr 1.
Zachęcamy przedszkolaki do zabawy sensorycznej, która 
pomoże im rozwijać zdolności poznawcze poprzez dotykowe 
rozpoznawanie różnych przedmiotów. Tak brzmi opis „Kuferka 
Smoka Łakomczucha”, projektu Kingi Kowal, nauczycielki 
wychowania przedszkolnego i Dyrektor Przedszkola  
nr 1. Projekt ten został doceniony przez jedno z największych 
wydawnictw dla nauczycieli, z którego pakietów edukacyjnych 
korzysta 70% placówek i oddziałów przedszkolnych. Pomoc 
przygotowana przez panią Kingę została doceniona i ujęta 
w katalogu „Wychowanie przedszkolne” wydawnictwa na rok 2024.   
Do „Kuferka” można włożyć niemal wszystko to, co przyjdzie 

nam do głowy. By z niego korzystać nie trzeba skomplikowanych 
zabawek. Można wykorzystać rzeczy codziennego użytku. 
„Kuferek Smoka Łakomczucha” ma przede wszystkim zachęcać 
przedszkolaków do zabawy sensorycznej, która pomoże im 
rozwijać zdolności poznawcze poprzez dotykowe rozpoznawanie 
różnych przedmiotów. To pomoc dydaktyczna, która zawsze 
wzbudza wśród dzieci pozytywne emocje. Zabawa, a jednocześnie 
aktywizacja dzieci – na tym polega sekret 
„Kuferka” - mówi pani Kinga.

„PSZOK to smok” – żartobliwe sformułowanie ma w sobie wiele 
prawdy. Punkty Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
w Krośnie Odrzańskim w ciągu 12 miesięcy przyjął prawie 1000 
ton odpadów. Mija rok od otwarcia PSZOK-u. 
W rok funkcjonowania nowego Punktu Selektywnej Zbiórki 
Odpadów Komunalnych pracownicy odebrali od mieszkańców 
996 ton odpadów i przyjęli 1983 klientów.  
W trakcie tych minionych dwunastu miesięcy nowy PSZOK 
rzeczywiście stał się miejscem edukacji – przede wszystkim 
dla młodzieży. Wiele grup uczniów ze szkół z gminy Krosno 
Odrzańskie przeszło ścieżkę edukacyjną, czy pobierało nauki 
w salce i altanie edukacyjnej. Ale nie tylko młodzież korzystała 
z tych miejsc. W trakcie pierwszego roku funkcjonowania 
nowy Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
odwiedziły także delegacje z miast partnerskich – węgierskiego 

Karcag i niemieckiego Schwarzheide. To właśnie PSZOK bardzo 
zaciekawił zagraniczną grupę gości, która z podziwem patrzyła 
na wprowadzone tam rozwiązania.
Nie zabrakło także programów poświęconych młodzieży. Poza 
zwiedzaniem, uczniowie brali udział w wydarzeniach „Co roku 
na PSZOKu” oraz nowym projekcie, jakim była „Olimpiada 
Segregacji”. Z jednej strony była to nauka o ekologii, a z drugiej 
– dobra zabawa. Gości, którzy przez ten rok odwiedzili PSZOK 
trudno jest zliczyć. Wśród nich był także Dominik Dobrowolski, 
który w ramach spływu kajakowego Wrocław – Berlin, przypłynął 
tutaj z grupą kajakarzy.

Poznaj KUFEREK SMOKA ŁAKOMCZUCHA

MILION KILOGRAMÓW w pierwszym roku

1 000 000
Jako mama trójki dzieci obserwuję 
jak duże znaczenie ma wspieranie ich 
w nauce. Cały czas poszukiwałam 
ciekawych rozwiązań, pomocy 
dydaktycznych, które będą 
aktywizować dzieci, pobudzać 
ich zainteresowanie 
omawianym tematem, 
a jednocześnie ułatwią 
proces dydaktyczny. Tak 
zrodził się pomysł na „Kuferek”.
Kinga Kowal. Dyrektor
Przedszkola nr 1

Przy ul. Wiejskiej 
12 powstał punkt,  
który stał się nie 

tylko miejscem 
segregacji odpadów,  

ale także strefą 
edukacji ekologicznej. 

Wojciech Kliszewski, 
Kierownik Działu 

Gospodarki 
Odpadami KPWK
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Kolejny etap prac dobiegł końca, jeszcze przed okresem zimowym. 
Wiosną ma być już zielono i przyjemnie. Tym razem były to 
prace związane z wyrównaniem terenu, wykonaniem obrzeży. 
Rabaty zostały wyłożone agrowłókniną. Co ważne – dokonano 
nasadzeń drzew – cyprysika lawsona, dębu szypułkowego, wiązu 
szypułkowego, klonu pospolitego. Poza tym zamontowano 
tablice z instrukcjami oraz grami („segregacja” oraz „kamień, 
nożyce, papier”). 
- Staramy się, by Krosno Odrzańskie było „zielonym miastem”, 
dlatego przy każdej inwestycji zawieramy w projekcie nowe 
miejsca z roślinami – mówi burmistrz Marek Cebula i prosi 
o cierpliwość - podobnie jak w przypadku „Szachownicy”, tak 
i na placu zabaw przy PCK drzewa muszą urosnąć. Słuchamy 
mieszkańców i np. zgodnie z prośbą rodziców postawiliśmy 

dodatkową huśtawkę – dodaje 
Lilia Jasińska, Zastępca 
Naczelnika Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami, Ochrony 
Środowiska i Rolnictwa Urzędu 
Miasta w Krośnie Odrzańskim. 
Wiosną postaramy się dokupić 
jeszcze karuzelę - dodaje. 
Przypomnijmy, że w pierwszym 
etapie prac na placu zabaw 
powstało miejsce do tzw. 
gier podwórkowych. Zostały 
naniesione na podłoże specjalną 
technologią. 

INNOWACYJNY 
PLAC ZABAW
przy PCK

Zgodnie z zapowiedziami i obietnicami na placu zabaw 
przy ul. PCK trwają prace wykończeniowe. Wiosną 
zamontowane zostaną ostatnie elementy, czekamy na 

zazielenienie się miejsca, w którym niedawno dokonano nasadzeń 
drzew i krzewów. 

Ponad 650 interwencji w 2023 roku do połowy 
listopada. Roku, który jeszcze trwa. Strażnicy 
miejscy w Krośnie Odrzańskim rozpoczynają 
jesienno-zimowe działania.

Straż Miejska angażuje się w akcje pomocy dla mieszkańców. 
Szczególnie teraz, kiedy spadł pierwszy śnieg, a temperatury 
w nocy spadły poniżej zera. Akcja „akumulator” – czyli pomoc 
w uruchomieniu samochodu to już tradycja. Warto jednak 
podkreślić, że podejmowane działania nie dotyczą wyłącznie 
okresu zimowego. Jak zaznacza Sławomir Cander, Komendant 
Straży Miejskiej, strażnicy wspomagają mieszkańców także 
w okresie letnim. Wtedy najczęstszym powodem jest zostawienie 
pojazdu z włączonymi światłami. Teraz to przede wszystkim 
temperatura, która powoduje spadek wydajności akumulatorów.
Od kilku już lat strażnicy miejscy mają także uprawnienia 
i ukończyli szkolenia pozwalające na kontrole palenisk. Wiedzą 

w jaki sposób sprawdzać w których piecach 
wykorzystywany jest „materiał niedozwolony”. 
Okres jesienno-zimowy to wzmożona praca 
w tym aspekcie. Wiele tego typu interwencji 
odbywa się na zgłoszenia. Jednak strażnicy miejscy 
zwracają uwagę na znaczne zadymienia również 

w trakcie patroli na mieście. W jaki sposób wygląda kontrola? 
Strażnicy fizycznie sprawdzają co jest spalane oraz jaki opał 
gromadzony jest w kotłowniach. Czarny dym nie zawsze musi 
oznaczać niedozwolony materiał do 
wykorzystania. Często może to być 
wina pieca, który ma już swoje lata. 
O możliwościach jego wymiany 
piszemy na ostatniej stronie.

JESIENNO-ZIMOWE wzmożone działania 
Straży Miejskiej

986 – to numer pod który 
można dokonać zgłoszenia

Akcja „akumulator” prowadzona 
jest przez cały rok, wystarczy  
do nas zadzwonić, a strażnicy 
miejscy przyjadą i pomogą.
Sławomir Cander, 
Komendant 
Straży 
Miejskiej
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INNOWACYJNY 
PLAC ZABAW
przy PCK

Oddział Wojskowy PTTK przy Klubie 5. Batalionu 
Saperów w Krośnie Odrzańskim aktywnie działa 
w lokalnym społeczeństwie już 40 lat. Za nimi 

okrągły jubileusz.
Z jednej strony to czas na wspomnienia, radość z tego, co 
udało się osiągnąć i do jakiego miejsca dojść, a z drugiej – 
planowanie przyszłości.
40 lat istnienia oddziału to niezliczona wręcz liczba wydarzeń, 
projektów, wyjazdów i inicjatyw podejmowanych przez członków 
i zarząd. Były wycieczki rowerowe, marsze, rajdy, spływy i wiele 
innych pomysłów, które można wymieniać długo. Jednak przede 
wszystkim to mnóstwo wspomnień, które pozostaną w głowach 
naszych członków – mówi Danuta Cierpisz, prezes Oddziału.
Ponad dwustu członków w trzech kołach „Turysta” i „Szarotka” 
w Krośnie Odrzańskim oraz „Pancerniacy” w Żaganiu, to duża 
liczba ludzi, którzy nie boją się pracy. I aktywności fizycznej, 
bo w zdrowym ciele zdrowy duch, co członkowie udowadniali 
niejednokrotnie. Wiele projektów podejmowanych przez Oddział 
Wojskowy PTTK nie mogłoby się wydarzyć, gdyby nie skuteczne 
pozyskiwanie środków zewnętrznych z Gminy, Powiatu czy 
Urzędu Marszałkowskiego. Pomysły realizowane przez członków 
oddziału są także inspiracją dla innych – o czym w ramach 

jubileuszu wspominali między innymi Burmistrz Marek Cebula, 
Starosta Grzegorz Garczyński czy Radna Sejmiku Województwa 
Lubuskiego Anna Chinalska.
W ramach świętowania jubileuszu nie mogło zabraknąć 
wzruszających momentów, wspomnień, odznaczeń, gratulacji 
czy podziękowań. Na przestrzeni tych 40 lat nie zabrakło także 
sukcesów krajowych. Oddział Roku, Koło Roku, Klub Roku, 
Turystka Roku to tylko niektóre z wielu tytułów, jakie przyznano 
PTTK. Członkom oddziału gratulujemy jubileuszu i życzymy 
kolejnych tak aktywnie spędzanych lat. 

CZTERY DEKADY krośnieńskiego PTTK

Przez te lata wielu uczestników na-
szych rajdów czy wycieczek zdążyła 
dorosnąć i założyć własne rodziny. 
40 lat funkcjonowania Oddziału to 
mnóstwo czasu.

Danuta Cierpisz, 
prezes Oddziału Wojskowego 
PTTK przy Klubie 5. BSap

Średni pojazd ratowniczo-gaśniczy marki Renault D16 4x4 
kosztował 1 mln 149 tys. złotych. Wkład Gminy Krosno 
Odrzańskie to 285 tys. złotych. Samochód ten posiada zbiornik 
na 3000 l wody i 300 l środka gaśniczego, moc silnika to prawie 
300 KM. 
Samochód to jedno, a garaż, który go pomieści to drugie. Remiza 
na razie nie jest dostosowana do takiego pojazdu, dlatego strażacy 
ochotnicy zakasali rękawy i budują obiekt własnymi siłami. 
Czarnowo znane jest z dużego zaangażowania społecznego 
mieszkańców – budowa garażu jest kolejnym tego dowodem. 
Obiekt będzie jednak tymczasowy ponieważ remiza w Czarnowie 
zostanie rozbudowana. Gmina Krosno Odrzańskie otrzyma 
milion złotych – to nagroda za najwyższą frekwencję w powiecie 
podczas wyborów 15 października. Prezesi OSP z terenu Gminy 
doszli do porozumienia i podzielili te pieniądze między jednostki. 
Z tej puli 300 tysięcy złotych ma trafić do Czarnowa. 

Ponadto Gmina w celu poprawy bezpieczeństwa strażaków 
ratowników pozyskała z Urzędu Marszałkowskiego dotację 
w wysokości 30 000 zł na doposażenie tego pojazdu. W ramach 
tych środków zakupiono:
- 4 aparaty powietrzne,
- 4 maski ochronne MSA G1,
- 4 butle kompozytowe 6/8 l,
- 4 sygnalizatory bezruchu,
- 1 bosak lekki składany,
- 1 uniwersalne narzędzie ratownicze Hooligan Paratech
Wkład własny Gminy na ten cel to 6453,51 zł.
Warto w tym miejscu wspomnieć, że od 2010 roku, kiedy 
burmistrzem został Marek Cebula, to już piąty wóz strażacki. 
W ciągu 13 lat wszystkie jednostki OSP w Gminie wzbogaciły 
się o nowe pojazdy ratowniczo-gaśnicze. 

Tak wygląda nowy wóz strażac-
ki, a właściwie średni pojazd 
ratowniczo-gaśniczy na wy-
posażeniu Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Czarnowie. Do tej 
pory ochotnicy z Czarnowa do 
pożarów i innych wymagających 
akcji musieli wyjeżdżać starym, 
wysłużonym, 50-letnim autem – 
mówi Sylwester Pokusa, Prezes 
OSP Czarnowo. 

NOWY WÓZ STRAŻACKI w Czarnowie
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Na Pikniku nie brakuje ciepłej, rodzinnej atmos-
fery. Ognisko, wspólne śpiewanie pieśni patrio-
tycznych, malowanie wielkiej biało-czerwonej 
flagi to coś, co integruje mieszkańców, którzy 
razem cieszą się wolnością uzyskaną 
w 1918 roku. 

Tomasz Miechowicz, 
Dyrektor Centrum 

Artystyczno-Kulturalnego 
„Zamek”

Tradycją obchodów Święta Niepodległości jest również konkurs 
muzyczny „Patriotyczna Nutka” organizowany w Szkole Podstawowej 

nr 2. Jego laureaci występując na scenie Pikniku pod Biało – Czerwoną 
zgromadzili rzeszę słuchaczy.

Tak uroczyste obchody Święta Niepodległości, jakie mają 
miejsce w Krośnie Odrzańskim co roku są wyjątkiem na mapie 
województwa lubuskiego. Warto docenić to, że u nas te święto 
jest tak huczne i różnorodne. Szczególnie, że data 11 listopada 
to jedna z najważniejszych w naszej historii. Przez 123 lata 
byliśmy pod zaborami. W 1918 roku świat się zmienił. Od tego 
czasu, przez 105 lat, żyjemy w wolnej Polsce. I świętujemy ten 
fakt w taki sposób, w jaki lubimy.
Z jednej strony – na poważnie i uroczyście. Z drugiej – wspólnie 
i nieco mniej oficjalnie. Tak właśnie co roku wygląda Święto 
Niepodległości w Krośnie Odrzańskim. Obchody w dwóch aktach. 
Pierwszy z nich odbywa się w dolnej części miasta, a rozpoczyna 
się uroczystą mszą świętą w intencji Ojczyzny w kościele pw. 
św. Jadwigi Śląskiej. Następnie uroczystości przenoszą się pod 
pomnik Powrotu Środkowego Nadodrza do Macierzy. Tutaj 
zawsze jest miejsce na okolicznościowe przemowy i składanie 

wiązanek kwiatów. Rangę wydarzenia podkreśla także wojskowa 
asysta honorowa. Kompania honorowa 5. Kresowego Batalionu 
Saperów w Krośnie Odrzańskim jest nieodłącznym elementem 
uroczystości patriotycznych w naszym mieście.
Piknik pod Biało-Czerwoną – taką nazwę nosi spotkanie na 
promenadzie i ul. Czarnieckiego. To druga część krośnieńskich 
obchodów Święta Niepodległości, którą organizuje Centrum 
Artystyczno-Kulturalne Zamek. To właśnie tam można usłyszeć 
laureatów „Patriotycznej Nutki” czy wziąć udział w tworzeniu 
flagi narodowej, która zostanie wykorzystana w maju, podczas 
kolejnej próby krośnieńskiego bicia rekordu długości flagi.

Krośnianie świętowali 
ODZYSKANIE NIEPODLEGŁOŚCI

Wiosną mają zacząć się prace związane z budową Parku 
Handlowego między marketem Netto a stacją paliw Orlen 
w Krośnie Odrzańskim. Na pierwszy rzut idzie budowa ronda 
na skrzyżowaniu ulic Poprzecznej i Pionierów. 
Dobiegają końca uzgodnienia z instytucjami wydającymi 
odpowiednie pozwolenia. Kończy się etap administracyjny, 
pod koniec pierwszego lub na początku drugiego kwartału 2024 
roku drogowcy wejdą na plac budowy. Prace rozpoczną się od 
budowy ronda. 
Michał Andrasiewicz, inżynier kontraktu Pelia Invest Sp. z.o.o. 
podczas spotkania z mieszkańcami w ramach Gminy Przyszłości 
zapowiedział, że centrum handlowe będzie mieć 11 tysięcy 
metrów kwadratowych. 
Czy będzie tam Lidl i McDonald’s? Wiemy, że inwestor ma 
podpisaną umowę ze „znaną niemiecką siecią spożywczą”. To 
sformułowanie chyba nie pozostawią wątpliwości - jaka to będzie 

marka. Koncept „amerykańskiej sieci fast food” także daje dużą 
dozę pewności co do planowanej tam restauracji. 

W samym parku handlowym zatrudnienie znajdzie od 80 do 
100 osób. Wartość inwestycji to blisko 70 milionów złotych. 
Pierwszy etap i otwarcie pierwszych sklepów ma nastąpić na 
przełomie 2024 i 2025 orku.

Kiedy PARK HANDLOWY?
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Rozpoczęła się nowa kadencja Krośnieńskiej Rady 
Seniorów. Czas na jej szóstą odsłonę.
Najstarsi mieszkańcy po raz kolejny pokazali, że mają 

moc. Za nimi uroczysta inauguracja nowej kadencji Krośnieńskiej 
Rady Seniorów. Stanowi ona organ doradczy, którego celem 
jest między innymi aktywizacja krośnian, a także pokazanie 
problemów i potrzeb osób starszych. 
Opaski zdrowia, Centrum Aktywności Lokalnej, Klub Seniora, 
plany odnośnie Domu Dziennej Opieki i szereg innych działań, 
które podejmuje Gmina w zakresie polityki senioralnej 
udowadniają, że warto wspólnie wypracowywać rozwiązania 
problemów, które wcześniej, czy później dotkną każdego z nas 
– dodaje burmistrz Marek Cebula. Szczególnie, że obecnie 
w województwie lubuskim 20% mieszkańców to seniorzy, 
a badania wskazują, że w kolejnych latach będzie ich przybywać.
Osób starszych w populacji Polski na koniec 2021 roku jest 9,7 mln.
  Według prognozy GUS, liczba ludności w wieku  

60 lat i więcej w Polsce w roku 2030 ma 
wzrosnąć do poziomu 10,8 mln, a w 2050 r. 
wynieść 13,7 mln. 
Podczas inauguracyjnej sesji VI kadencji 
Krośnieńskiej Rady Seniorów odbyły się także 

wybory na Przewodniczącego Rady. Został nim 
pan Andrzej Domagała. 

Integracja środowisk i organizacji, 
które działają na rzecz seniorów to 

jeden z celów nowego przewodniczącego. Takich stowarzyszeń  
na terenie naszej gminy jest kilka. Ale warto także współpracować 
w szerszym, być może powiatowym kontekście. Doświadczenie 
i wiek upoważnia mnie, by zajmować się seniorami. Odczuwam 
i widzę te potrzeby. Mam energię i chęć, by działać – dodaje 
Andrzej Domagała.

W szóstej kadencji Krośnieńska Rada Seniorów liczy dziewięć 
osób. Są to: Eligiusz Lodziński, Jadwiga Romanek, Andrzej 
Lambryczak, Teresa Nowak, Grzegorz Kopacz, Józef Ostrowski, 
Andrzej Domagała, Irena Barszczowska, Genowefa Leśkiewicz.

Po raz trzeci w Centrum Aktywności Lokalnej „Na Poddaszu” 
zorganizowano Tydzień Seniora. Październik od wielu lat 

jest miesiącem poświęconym osobom starszym.  
„Poddasze” przy ulicy Piastów to miejsce przyjazne seniorom nie 
tylko w ramach Tygodnia Seniora. Tutaj na co dzień funkcjonuje 
między innymi Klub Seniora czy dzienny dom pobytu. To 
tam osoby starsze – nierzadko samotne – mogą spędzać czas 
wolny. Dobra zabawa, zaplanowane zajęcia, a przede wszystkim 
towarzystwo i możliwość porozmawiania z kimś twarzą w twarz 
– to niewątpliwie magnes. 
Wraz z początkiem października, rozpoczął się w Krośnie 
Odrzańskim Tydzień Seniora. Warsztaty z ukulele, dzień 
poświęcony zdrowiu, sport, gry i zabawy. To tylko część 
z wydarzeń. O tym, że na naukę nigdy nie jest za późno 
krośnieńscy seniorzy wiedzą doskonale. Podczas zajęć zgłębiali 
tajniki dobrego selfie i fotografii wykonywanej telefonem. 
Poznawali także nowe, zdrowe i gwarantujące przygotowanie 
pysznych potraw przepisy kulinarne. A wśród gier i zabaw 
niezmiennie królowało bingo!
Nie zabrakło wieczorku poezji – organizowanego wspólnie 
z Uniwersytetem Trzeciego Wieku. Co więcej – przez cały 

tydzień „Na Poddaszu” można było podziwiać wystawę prac 
malarskich w wykonaniu uczestniczek UTW. Zwieńczeniem 
Tygodnia Seniora był występ uczestników Domu Dziennego 
Pobytu w Krośnie Odrzańskim.
W wielu miejscach cały październik to miesiąc poświęcony 
seniorom. Nie bez przyczyny – wystarczy spojrzeć w kalendarz. 
1 października obchodzimy Międzynarodowy Dzień Osób 
Starszych, 20 października z kolei – Europejski Dzień Seniora. 
Warto pamiętać o seniorach, bo prędzej czy później każdy z nas 
dołączy do tego grona.

Każdy z nas będzie SENIOREM

„PODDASZE” pełne energii

Bycie przewodniczącym nowej kadencji to spora odpowiedzialność. Jestem przekonany, 
że ze swoim doświadczeniem oraz wsparciem pozostałych członków Rady zaktywizujemy 
krośnieńskie środowisko seniorów. 
Andrzej Domagała, Przewodniczący Rady Seniorów

2021 9,7
2030 10,8
2050 13,7

2021

2030

2050

9,7 
mln

10,8 
mln

13,7 
mln

W 2050 roku osoby powyżej  
60-tego roku życia będą  
stanowiły około 40% ogółu 
ludności Polski.
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Festiwal Jadwigensis, który w Krośnie Odrzańskim odbył 
się już siedemnasty raz jest okazją do „ucztowania” nie 

tylko muzycznego. Rokrocznie niesie ze sobą szerszy przekaz 
nawiązujący do rocznic, wydarzeń, miejsc. Tym razem mogliśmy 
oczami wyobraźni przenieść się na Podlasie, wspomnieć  
św. Jana Pawła II, czy też uczcić pamięć polskiej noblistki – 
Wisławy Szymborskiej.
Trzy dni występów i trzy różne sceny, a każdy z koncertów 
dedykowany innej postaci.
„Ikona muzyką pisana” – pamięci Jerzego Nowosielskiego to 
koncert inauguracyjny całego festiwalu. Pieśni łemkowskie 
i ukraińskie, muzykę kresów wschodnich, a dokładniej terenów 
nazywanych przez Kolberga Podlasiem „Ruskim” ze swoistą 
mową powstałą w wyniku zmieszania języków białoruskiego, 
ukraińskiego i polskiego oraz Łemkowszczyzny zaprezentował 
duet pań, czyli zespół Wspak. W skład zespołu wchodzą 
Aleksandra Pura i Adrianna Kafel-Woźniak.
Drugi dzień to koncert z okazji 45. rocznicy wyboru św. Jana 
Pawła II na Stolicę Apostolską, który odbył się w kościele pw. 

św. Jadwigi Śląskiej. Na scenie znalazło się miejsce dla czterech 
wielkich artystów. Daria Stachowicz (sopran), Adam Michalak 
(tenor), Mariusz Monczak (skrzypce) i Robert Adamczak 
(fortepian) wspólnie dali wielki koncert dla wszystkich słuchaczy 
zgromadzonych tego dnia w kościele. W programie dominowała 
przede wszystkim muzyka sakralna. 
Trzeci, ostatni dzień festiwalu był dniem poświęconym Wisławie 
Szymborskiej. „Muzyczno – poetycka wycinanka” pamięci 
polskiej poetki i laureatki Nagrody Nobla. W auli Zespołu Szkół 
Ponadpodstawowych wystąpił zespół wokalny Inspiro Ensemble.

Zapchajdziura z pełną widownią
Poetyckie Andrzejki, to wydarzenie, które okazało się 

scenicznym sukcesem i przyciągnęło tłumy. W restauracji 
„Swojskie Jadło”, w piątkowy wieczór, nie było nawet miejsca, 
by wcisnąć przysłowiową „szpilkę”. Koncert zespołu Zapchajdziura 
przeniósł słuchaczy w bieszczadzkie klimaty. Małgorzata 
Stelmach, Małgorzata Tumińska, Tomasz Miechowicz, Marek 
Pietkiewicz i Jarosław Wnorowski przygotowali zestaw poezji 
śpiewanej.Brawom nie było końca. 

INSPIRACJA nie tylko muzyczna

Ta impreza trwa już 15 lat. I z roku na rok przyciąga do 
Krosna Odrzańskiego coraz większe gwiazdy muzyki. 

Mowa o Lubuskich Zaduszkach Jazzowych.
Siggy Davis, tegoroczna gwiazda Lubuskich Zaduszek Jazzowych 

to charyzmatyczna, obdarzona 
potężnym głosem wokalistka 
pochodząca z Nowego Jorku. 
Przez lata występowała na 
deskach teatrów na Brodway’u 
w wielu musicalach. Grała także 
w filmach Spike’a Lee oraz 
Briana de Palmy.
Z roku na rok staramy się 
zaskoczyć stałych bywalców 
L u b u s k i c h  Z a d u s z e k 
Jazzowych – podkreśla Andrzej 
Winiszewski organizator 
imprezy. To jednak za każdym 
razem staje się trudne, ponieważ 
przez te lata, na Zaduszkach 
wystąpiła już niemal cała polska 
czołówka muzyków jazzowych. 

Dlatego, żeby utrzymać przy sobie 
słuchaczy i widzów, trzeba sięgać 
także po zagraniczne gwiazdy 
z kraju, który stworzył 
muzykę jazzową.

Dlatego właśnie w tym roku na scenie w Kuźni Smaku zaśpiewała 
Siggy Davis. Amerykańska artystka, która lubi koncertować w tej 
części Europy. Wokalistce na scenie towarzyszył zespół Puma 
Band. To nie był ich pierwszy wspólny występ.
Tegoroczne 15. Lubuskie Zaduszki Jazzowe odbyły się nie tylko 
w Krośnie Odrzańskim. Dzień wcześniej (11 listopada) Siggy 
Davis & Puma Band koncertowali w Gubińskim Domu Kultury, 
a następnego dnia po krośnieńskim koncercie (13 listopada), 
zagrali w zielonogórskiej Hydrozagadce. 

SIGGY DAVIS gwiazdą 
Lubuskich Zaduszek Jazzowych

Chcemy utrzymać wysoki poziom Zaduszek Jazzowych, 
dlatego występują u nas już nie tylko gwiazdy polskiej sceny, 
naszymi gośćmi stają się najlepsi muzycy i piosenkarze świata.

Andrzej Winiszewski,  
organizator Lubuskich Zaduszek Jazzowych
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Cały czas są chętni na grę 
w Krośnieńskiej Lidze Halowej. 

Choć sezony z rekordową liczbą 
uczestników są już dawno za nami, to 
w rozgrywkach 2023/2024 do rywalizacji 
zgłosiło się dziewięć zespołów.
Piekarnia Nedpol Wężyska, 5. Batalion 
Saperów, Pizzeria Roma, Niebiescy, 
Stolarnia Łochowice, Siatbud, Marasy 
FC, Lisy MCP, Rabbit – to oni będą 
walczyć o miano najlepszego zespołu Krośnieńskiej Ligi Halowej 
2023/2024. Jesienne i zimowe środy warto będzie więc spędzać 
w Hali Sportowo-Widowiskowej przy ulicy Pułaskiego 3. To już 
stało się tradycją, że w trakcie przerwy od rozgrywek na dużych, 
trawiastych boiskach, przenosimy się do nieco cieplejszej hali.
W tym roku do gry zgłosiło się więcej zespołów niż w poprzednim 
20. sezonie. Wtedy w Krośnieńskiej Lidze Halowej rywalizowały 
cztery ekipy. Czym spowodowana jest większa liczba drużyn? 
Organizatorzy, OSiR Krosno Odrzańskie, przychylili się do 
oczekiwań uczestników i obniżyli opłatę wpisową oraz znieśli 
z regulaminu ograniczenie przynależności klubowej. Jak widać 
– to poskutkowało i sprawiło, że zgłosiło się więcej zespołów. 
To sprawi, że mecze potrwają do 8 marca. 
Przypomnijmy, że obrońcą tytułu jest 5. Batalion Saperów.

LIGA HALOWA gra po raz 21.
Tegoroczne rozgrywki KLH, które zostały 
zainaugurowane 29 listopada, potrwają do  
8 marca przyszłego roku. Bardzo nas cieszy 
większa liczba zgłoszonych zespołów, a także fakt 
wyrównanych spotkań. Wszystko to daje nadzieję 
na wyjątkowe sportowe emocje. 

Tomasz Stuk, Dyrektor Ośrodka Sportu 
i Rekreacji w Krośnie Odrzańskim

W zeszłym sezonie seniorzy SKS Tęczy powrócili do rozgrywek 
ligowych. Teraz rozpoczęli drugi sezon zmagań w III lidze.
Swój drugi sezon na poziomie III ligi mężczyzn siatkarze SKS 
Tęczy Krosno Odrzańskie rozpoczęli od mocnego uderzenia. 
Już w pierwszym meczu pokazali swoją moc i pokonali KS 
Atak Gorzów Wielkopolski 3:0 (25:11, 25:13, 25:6). Wyniki 
w poszczególnych setach mówią same za siebie – to było 

piorunujące wejście w nowy siatkarski 
sezon 2023/2024.

Pierwsza porażka w sezonie przyszła już w drugim meczu. 
SUS Travel Elephant Trzebiatów pokazał, że w tym momencie 
sezonu to właśnie oni są lepiej przygotowani i wygrali z Tęczą 
3:0 (25:20, 25:18, 25:23).
Siatkarze z Krosna Odrzańskiego listopad zakończyli 
zwycięstwem. I to po trudnym, bo pięciosetowym meczu. Tęcza 
prowadziła już 2:0, ale zespół z Zielonej Góry wrócił do rywalizacji 

i wygrał dwa kolejne sety, doprowadzając do decydującej partii. 
W niej lepsi okazali się siatkarze z Krosna Odrzańskiego i wygrali 
ostatecznie 3:2 (25:16, 25:22, 23:25, 22:25, 15:9). Początek grudnia 
też rozpoczął się od szybkiego i przyjemnego zwycięstwa 3:0 
z SKS Dziki Kowalów (25:13, 25:14, 25:11).
Na początku grudnia Tęcza w ligowej tabeli zajmuje trzecie 
miejsce. To jednak dopiero początek zmagań i jeszcze wiele 
meczów do rozegrania, a jak zapowiadają zawodnicy – dopiero 
się rozkręcają.
Po ostatnim meczu ogromne brawa ze strony siatkarzy zebrała 
Radna Rady Miejskiej, Przewodnicząca Komisji Edukacji, 
Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Dorota Kwapisiewicz, 
która od lat wspiera ten zespół. 

SIATKARZE w drugim sezonie

W porównaniu do  
poprzedniego sezonu,  

w składzie doszło  
do kilku zmian.  

Pojawili się nowi  
zawodnicy i w tym  

momencie sezonu dopiero 
 staramy się łapać rytm. 

Mariusz Matusewicz 
Kapitan SKS Tęczy  
Krosno Odrzańskie
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Tomasz Szurgot i Wiktor Uderjan z SKS Tęczy Krosno 
Odrzańskie najlepsi w Polsce. Podopieczni trenera Macieja 

Uderjana uplasowali się na pierwszym miejscu w Ogólnopolskim 
Turnieju Minisiatkówki rozgrywanym w Krośnie Odrzańskim. 

Około 160 siatkarzy rywalizowało na boisku w Ogólnopolskim 
Turnieju Minisiatkówki w Krośnie Odrzańskim, w dwóch 
kategoriach – dwójki chłopców i czwórki chłopców. I to właśnie 
w rywalizacji duetów reprezentanci Tęczy, siatkarze ze Szkoły 
Podstawowej nr 3 – Tomasz Szurgot i Wiktor Uderjan okazali 
się najlepsi w Polsce, stając się mistrzami Turnieju. Za nimi, na 
podium stanęli siatkarze Żaka Krzeszyce i Jedynki Poznań.
O tym, że Krosno Odrzańskie sukcesy wśród siatkarskiej młodzieży 
odnosi regularnie informujemy właściwie co sezon. Udana passa 
trwa dalej. Ekipa w składzie Miłosz Sójka, Adam Szurgot, Kacper 
Domalewski, Szymon Młynarczak-Bokła, Szymon Jerczyński 
i Rafał Skrocki najwidoczniej pozazdrościła młodszym kolegom 
i także stanęła na podium dużej imprezy. Zespół z Krosna 
Odrzańskiego zdobył trzecie miejsce w szóstym Ogólnopolskim 
Turnieju Minisiatkówki w Lesznie, w którym rywalizowało aż 20 
drużyn. Siatkarskich emocji w trakcie turnieju nie zabrakło i coś 

czujemy, że drużyny pod skrzydłami trenera Macieja Uderjana 
niejednokrotnie nas jeszcze zaskoczą. 

SIATKARSKA MŁODZIEŻ nie zawodzi!

Tomasz Szurgot 
i Wiktor Uderjan 

zwycięzcami  
II Ogólnopolskiego 

Turnieju Minisiatkówki 
w Krośnie Odrzańskim

Miłosz Sójka, 
Adam Szurgot, 

Kacper 
Domalewski, 

Szymon 
Młynarczak-

Bokła, 
Szymon 

Jerczyński 
i Rafał 

Skrocki 
na trzecim 

miejscu w VI 
Ogólnopolskim 

Turnieju 
Minisiatkówki 

w Lesznie

Treningi i rywalizacja 
na różnego rodzaju 

imprezach przynoszą 
rezultaty. Cieszy to,  

że młodzi chłopcy 
przede wszystkim  

chcą grać w siatkówkę.  
Maciej Uderjan, 

trener

Dominik Dobrowolski, znany podróżnik i ekolog, który 
do Krosna Odrzańskiego regularnie przypływa swoim 

kajakiem, po raz kolejny odwiedził nasze miasto. 
Spływ ODROdzenie, w ramach którego zbierano pieniądze 
na zarybianie rzeki lub jej dopływów był tematem spotkania 
z wrocławskim podróżnikiem. Akcja rozpoczęła się w ubiegłym 
roku, po katastrofie ekologicznej na Odrze.
Wówczas powstała społeczna idea pomocy rzece, aby odbudować 
jej bioróżnorodność. Pomysł był prosty - zakupić narybek 
takich gatunków, które najbardziej wyginęły po zatruciu rzeki, 
a następnie wpuścić małe rybki do dopływów drugiej co do 
wielkości rzeki w Polsce. 
W ramach akcji udało zgromadzić się 65 tysięcy złotych. Granty 
zostaną podzielone na różne odcinki rzeki. Część środków już 
trafiła do miejsc, które tego potrzebują.

ODROdzenie Odry trwa W dopływach narybek będzie miał szanse urosnąć, małe 
osobniki nauczą się zdobywać pokarm, chronić przed 

drapieżnikami i jako już duże ryby po kilku latach wpłyną 
do Odry, dając początek nowym pokoleniom. 

Dominik Dobrowolski, 
ekolog i podróżnik 
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Zakończyła się runda jesienna piłkarskiej zielonogórskiej klasy 
okręgowej. Tęcza spędzi zimę na drugim miejscu w lidze.

Za piłkarzami MKS Tęczy Homanit Krosno Odrzańskie piętnaście 
spotkań w ramach zielonogórskiej klasy okręgowej w sezonie 
2023/2024. Przyszedł czas na przerwę zimową, którą krośnianie 
spędzą na drugim miejscu w tabeli. Dziewięć zwycięstw, trzy 
remisy i trzy porażki – razem to 30 zdobytych punktów, czyli 
tyle samo co trzeci zespół w lidze, ale dziewięć oczek mniej 
niż lider tabeli. Bilans bramkowy „Multicolores” to 38 bramek 
strzelonych i 19 straconych. 
Przypomnijmy, że w połowie roku, w przerwie między 
sezonami doszło do zmiany trenera. Karola Widerowskiego 
zastąpił Maciej Kulikowski, który trenował już Tęczę 
w przeszłości w latach 2011- 2020. Każdy chce wygrywać 
i być jak najwyżej – to nie ulega wątpliwości. Ale wizja 
trenera jest szersza. W szerokim składzie jest wielu młodych 
zawodników, których chcemy regularnie wprowadzać do 
pierwszego zespołu. To jednak wymaga czasu – podkreśla trener. 
Na uwagę zasługuje fakt, że zespół z Krosna Odrzańskiego 

w ramach rozgrywek ligowych nie 
przegrał na własnym stadionie ani 
razu. Co więcej – wszystkie mecze 
ligowe rozegrane na stadionie 
przy ul. Pocztowej zakończyły się 
zwycięstwami. Było ich siedem. 
„Twierdza Krosno” została zdobyta 
tylko w w meczu Pucharu Polski. 
Wtedy lepszym zespołem była 
Korona Kożuchów. 
Zgodnie z regulaminem 
awans do IV ligi uzyskają 
pierwsza i druga drużyna 
z każdej grupy klasy 
okręgowej. Piłkarze MKS 
Tęczy Homanit Krosno 
Odrzańskie do gry na 
trawiastych boiskach 
powrócą w połowie marca.

W zeszłym sezonie ligę skończyli na podium. Teraz, 
choć nie można odmówić im zaangażowania i woli 
walki, to jednak nie wszystko przy stole układa się po 
ich myśli. Tenisiści stołowi Tęczy Krosno Odrzańskie 
na razie z dwoma zwycięstwami. 
Sezon 2022/2023 zakończył się świetnymi wynikami 
tenisistów. Do samego końca walczyli o jak najlepsze 
miejsce, finiszując na drugiej pozycji. Nie dało im to 
jednak awansu do wyższej klasy rozgrywkowej. Teraz 
nowy sezon rozpoczynają w kratkę. W IV lidze mężczyzn 
wygrali do tej pory dwa spotkania. Po sukcesach 
w zeszłym roku, w tym przyszedł sezon przejściowy. 
Rywale wzmocnili swoje drużyny, co ma wpływ na 
obecną sytuację w tabeli. 
Na początku grudnia tenisiści Tęczy Krosno Odrzańskie 
zajmują ósme miejsce w lidze na dziesięć drużyn. Na 
swoim koncie mają cztery zdobyte punkty.

Za nami rewelacyjny występ „Jaguarów” na 
Międzynarodowym Turnieju Karate w Żarach. Karatecy 

wrócili z workiem medali.
Klub Sportowy Jaguar Krosno Odrzańskie jak zawsze nie zawodzi. 
To za każdym razem gwarant kilku medali z imprez, w których 
karatecy biorą udział. Za nimi międzynarodowe zawody „Lubusz 
Cup”, które odbyły się w Żarach. W zmaganiach udział wzięło 
około 240 zawodników z czterech krajów: Polski, Litwy, Niemiec 
i Białorusi.
W tak licznym gronie karateków, reprezentanci Klubu 
Sportowego Jaguar byli wyróżniającymi się zawodnikami. 
Udało im się zdobyć aż sześć medali. Za każdym razem musieli 
walczyć z kilkudziesięcioma rywalami – bo właśnie tak silnie były 
obsadzone kategorie. Na ostateczny dorobek „Jaguarów” złożyły 
się więc trzy złote i trzy brązowe medale. Największym sukcesem 
na tym turnieju jest pierwsze w historii złoto w kata drużynowym.

Złote medale zdobyli: drużyna Kata chłopców (Jan Pałasz, 
Maksymilian Wysoczański i Tomasz Boskowicz); Jan Pałasz 
(Kumite); Maksymilian Wysoczański (Kata).
Brązowe medale zdobyli: Łukasz Bąk (Kumite); Maksymilian 
Wysoczański (Kumite); Maciej Wysoczański (Kumite).

„PRZEZIMUJĄ” na drugim miejscu

TENISIŚCI w kratkę

JAGUARY z medalami w „LUBUSZ CUP”

Maciej Kulikowski, trener Tęczy 
Homanit Krosno Odrzańskie

Wynik jest ważny, ale równie 
istotnym jest także rozwój 

krośnieńskiej piłki. W trakcie sezonu 
staram się regularnie dawać szansę 
młodym zawodnikom, by zbierali 

doświadczenie na przyszłość.



Czyste 
powietrze

Już ponad 2,5 mln zł 
trafiło do mieszkańców 

w formie dotacji  
z programu 

Wielu właścicieli domów jednorodzinnych, po 
doświadczeniach sezonu 2022/23, nadal zastanawia 
się co zrobić aby kolejny okres grzewczy przejść 

bezpiecznie, w komforcie cieplnym i bez przepłacania.
Jest na to sposób. 
Warto zapoznać się z programem Czyste Powietrze, który oferuje 
nie tylko bezzwrotne wsparcie finansowe przyznawane przez 
Wojewódzkie Fundusze Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej. Inwestycja, którą można sfinansować z Programu 
pozwoli na znaczne zmniejszenie zużycia energii przy utrzymaniu 
bezpieczeństwa i komfortu cieplnego w domu, a przy tym 
przyniesie niższe rachunki za ogrzewanie.
Wsparcie z programu Czyste Powietrze można otrzymać  
na docieplenie ścian, dachu, wymianę okien i drzwi, zainstalowanie 
wentylacji z odzyskiem ciepła oraz wymianę starego pieca  

na paliwo stałe na nowe, efektywne źródło ciepła, 
które zużywa mniej energii z pożytkiem dla rodzinnego 
portfela, a przy tym emituje mniej zanieczyszczeń do powietrza.
Do programu może przystąpić każdy, kogo roczny dochód nie 
przekracza 135 tys. zł.
Już dziś warto zapoznać się z programem Czyste Powietrze. 
Oferujemy wsparcie w przygotowaniu i złożeniu wniosku 
o dofinansowanie. 
Konsultacje w punkcie informacyjnym odbywają się 
wg harmonogramu:
- poniedziałek – od godziny 13:30 do 16:30;
- od wtorku do czwartku – od godziny 13:30 do 15:30;
- piątek – od godziny 13:30 do 14:30.
Obowiązuje wcześniejsza telefoniczna rezerwacja terminu 
spotkania – tel. 502 624 612.
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